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Universiteit houdt
studieplaatsen over
öe 875 studieplaatsen, die de universiteit dit jaar voor nieuwe stu
denten te vergeven heeft, zullen waarschijnlijk niet allemaal opge- 
vuld worden. Bij Gezondheidswetenschappen blijven naar schatting 
35 van de 275 plaatsen onbezet, bij rechten 25 van de 300. Bij medi
anen is het aantal lege plaatsen te verwaarlozen (2 van de 150) en bij 
economie wordt het maximum van 150 wellicht zelfs met enige plaat
sen overschreden.

bij de juridische faculteit begint 
enige ongerustheid te heersen over 
de vraag of de instroom de komen
de jaren zal oplopen tot 500, zoals 
s*eeds berekend is in alle progno
ses. Oorspronkelijk zou de faculteit 
d’t jaar 350 eerstejaars moeten toe
fden, maar om de druk van de on- 
derwijsketel te halen is besloten dit 
,aar pas op de plaats te maken en 
®venals vorig jaar 300 eerstejaars 
?e te laten. Een soortgelijke beslis

sing werd in de ekonomische facul- 
eit genomen, waar 150 in plaats 

Vi|n de geplande 200 eerstejaars 
*e.rden toegelaten. Bij Gezond- 
e,dswetenschappen is dit jaar na 

Veel vijven en zessen de numerus fi- 
Xlls verhoogd van 250 naar 275, 
'naar het laat zich aanzien dat die 
niaatregel overbodig is geweest: er 
,°nten waarschijnlijk iets minder 
an 250 studenten.

• en schrale troost voor de juristen 
p ' dat de belangstelling voor een re
inere rechtenstudie overal in het 
a°d dramatisch gedaald is en dat 
^a;istricht er nog relatief gunstig 

J,naf komt vergeleken bij steden 
r .S , jmegen en Tilburg, die de te- 
t(/ .Pende belangstelling mede 
/schrijven aan de concurrentie 

f.‘,n Maastricht. Het Maastrichtse 
/ulteitsbestuur heeft opdracht ge

il en °m uit te zoeken waar de da- 
van de belangstelling voor 

d aastricht aan ligt. Tot nu toe wor- 
non a'S ni(’gcl'|ke verklaringen ge- 
q e/d de concurrentie van de 
r ben Universiteit en de verande-

mode, waarvan vooral studie-

Universiteitsraad 
Klest voorzitter 
van buiten
De t ]_■
eers. -ersiteitsraad heeft voor het 

I vers' 'n Z’in bestaan een buitenuni- 
vOo air ,id- mr. H.C.F. Smeets. tot 
(38)r2l’ler gekozen. Huub Smeets 
hoofd • *n bet dagelijkse leven 

I ken > 'S Van de afdeling Grondza- 
■ de ppn Ruimtelijke Ordening van 
I de j. rrieente Meerssen. versloeg in 

ter ij6 °m bet voorzitterschap Pe- 
mind der'nk- die twee stemmen 
v0|„ er kreeg, Smeets wordt de op- 
afge^r Van Hans Adriaanse, die de 
"'eest'Pen v’er Jaar voorzitter is ge
had en die zich niet herkiesbaar

11 gesteld.
mèuJ.S °Yer>gens geen landelijke pri- 
r;'ad i' at een buitenuniversitair 
ter M Wordt gekozen tot voorzit- 
Rot.He,2elfde is eerder gebeurd in

/dam en aan de TH Twente.
ra 

richtingen als bedrijfskunde en in
formatica profiteren.

Rector bezorgd
Bij de opening van het academisch 
jaar heeft de rector magnificus prof, 
dr. F. Bonke zijn zorgen geuit over 
de ontwikkeling die zich begint af te 
tekenen in belangstelling voor stu
deren in Maastricht. Hij kohsta- 
teerde dat alleen de medische facul
teit aantrekkingskracht uitoefent op 
studenten van buiten de provincie 
Limburg. Dat is volgens hem te 
danken aan de goede reputatie van 
het onderwijssysteem. Als rechten 
en ekonomie ooit een instroom van 
500 eerstejaars willen halen, zal de 
universiteit zich buiten de provincie 
gedegen moeten verkopen, want zo 
groot is het Limburgse studentenre
servoir niet. De toekomst van de 
universiteit hangt voor een groot 
deel af van de vraag hoe goed die 
twee faculteiten zich weten te profi
leren, aldus de rector.
Als de universiteit zich landelijk 
gaat verkopen, zei Bonke. moet zij 
er ook voor zorgen dat de secundai
re voorzieningen, zoals huisvesting 
en ontspanningsmogelijkheden in 
orde zijn. Nu de minister die dreigt 
af te breken, moet de universiteit 
inventief te werk gaan om samen 
met gemeente en provincie ondanks 
die maatregelen de aantrekkelijk
heid van Maastricht als studiestad te 
vergroten.

JH

De nieuwe voorzitter van tie Univer
siteitsraad, Huub Smeets (rechts), 
samen op de foto met Marius Bassie, 
de griffier van de raad.
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Ekonomen
Vader Albeda heeft de universiteit zo goed als verlaten. Hij blijft er nog aan verbonden als buitengewoon hoogleraar, 
maar zijn jonge opvolgers moeten het voortaan hoofdzakelijk doen met een dierbare herinnering aan hun bouwde- 
kaan. Geen probleem, lijkt het: er is genoeg nieuws bedacht om voorlopig niet in slaap te sukkelen. Zie pagina 8 en 9.

Versterkt HBO wordt
konkurrent voor universiteiten
De universiteiten en hogescholen 
krijgen konkurrentie van het ho
ger beroepsonderwijs. Uit deze 
saneringsoperatie ’komt een heel 
ander HBO te voorschijn, een 
HBO dat klaims kan leggen op 
een volwaardige plaats naast het 
wetenschappelijk onderwijs.’ 
’Men zal niet veel argumenten 
nodig hebben om de verschillen 
te zien. De feiten zullen een dui
delijke taal spreken. Dé politiek 
zal gaan reageren. Uit nood
zaak.’

Deze dreigende woorden sprak 
dinsdag dr. J.K.M. Gevers, voorzit
ter van de HBO-raad die de opera
tie 'Schaalvergroting, Taakverde
ling en Concentratie' binnen het ho
ger beroepsonderwijs koördineert. 
Gevers presenteerde in Den Haag 
de koncept-eindvoorstellen van de 
instellingen zelf, op basis waarvan 
de minister van Onderwijs zijn be
slissingen neemt.
Deze voorstellen bevatten weinig 
taakverdeling en koncentratie. 
maar nogal wat schaalvergroting. 
Van de 348 bestaande instellingen 
van hoger beroepsonderwijs willen 
er slechts 30 niet en 23 nog niet fuse
ren. De rest gaat vanaf 1 augustus 
van het volgende studiejaar op in 47 
hogescholen. Deze zullen in veel 
gevallen uiteenlopende opleidingen 
verzorgen, en soms de omvang heb
ben van een kleine universiteit. Het 

grootste samenwerkingsverband 
komt in Tilburg, met 16 duizend 
studenten groter dan de Katholieke 
Hogeschool, en zal leraren, kunste
naars. musici, bouwkundigen, jour
nalisten en sociaal pedagogen oplei
den.
„Dat is", aldus Gevers, „een goede 
uitgangspositie om samenhang en 
waar nodig konkurrentie met het 
wetenschappelijk onderwijs aan te 
|aan." Waarbij de nadruk, zo blijkt 
uit zijn woorden en uit het rapport, 
voorlopig zal liggen op de konkur
rentie. „De universaire wereld is op 
een enkele positief ervaren uitzon
dering na nog niet betrokken bij 
wat zich direkt naast de deur af
speelt" konstateert het rapport wei
nig vriendelijk. En geeft het verwe
ren van een gelijkwaardige positie 
voorrang boven het smeden van al
lerlei mooie gemeenschappelijke 
plannen.
Deze emancipatie kost het weten
schappelijk onderwijs wellicht geld. 
Want zodra de hogescholen funk- 
tioneren zal zichtbaar worden hoe
zeer het hoger beroepsonderwijs is 
achtergesteld op het gebied van ge
bouwen, apparatuur en bestuurlijke 
bezetting. Dan zal de minister, 
voorspelt Gevers, gedwongen zijn 
te kijken 'waar de taken en midde
len het beste terecht kunnen ko
men.' Hij is ervan overtuigd dat 'op 
het punt van toegepast onderwijs, 
informatika-opleidingen en uitwis- 
seling van kennis met de industrie 

het HBO veel beter gaat skoren.'
Gerichte nieuwe kontakten mét het 
wetenschappelijk onderwijs, bij
voorbeeld op het voor de hand lig
gende terrein van het tweede fase 
beroepsonderwijs, zijn uit de woor
den van ded voorzitter niet af te lei
den. Men is binnen het hoger be
roepsonderwijs veeleer bang van de 
minister van onderwijs dezelfde be
handeling te krijgen als eerder de 
universiteiten en de hogescholen, 
die al hun voorstellen weggehoond 
zagen en vervangen door strikte 
Haagse richtlijnen voor subsidie
ring en premies. Gevers: „Wij wil
len dat de minister ons op onze 
eigen merites behandelt, omdat we 
sinds jaren eigen tweede fase oplei
dingen in huis hebben, waarbij 
nauw wordt samengewerkt met de 
beroepenvelden en de industrie. 
Die zullen, als daarop de etiketten 
van het wetenschappelijk onderwijs 
geplakt woorden, hun aantrek
kingskracht verliezen. Daartegen* 
zullen we ons teweer stellen."
Het fusieproces is bij de realisatie 
van de voorstellen niet afgelopen. 
Gevers sluit niet uit dat een aantal 
kleine instellingen zich alsnog aan
sluit. niet 'onder dwang' maar 'om-' 
dat ze de voordelen inzien'. Ook 
verdere fusie van samenwerkings
verbanden tot nog grotere eenhe
den is mogelijk.

Lin Tabak/UP
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Wat niet in de dikke Guiness staat
Paalzitten, huisjesmelken. worst 
eten, vergaderen, paus aanbidden 
en video maken, allemaal 
onopvallende kwesties die ieder 
jaar weer door de een of ander 
beter, langer of sneller worden 
gedaan. Dat komt dan in het 
Guinnessbook, zodat 
belangstellenden over een norm 
beschikken om het nog eens een 
keertje over te doen. Soms vergeet 
Guiness een aantal geavanceerde 
dijenkletsers.

Record 1: reizen
Omdat de Fransen niet regelmatig 
Cairo bezoeken, veel Nederlanders 
slechts een keer per jaar Parijs 
aandoen en omdat Amsterdam 
dicht bij Maastricht licht. Daarom is 
er wel eens dezelfde tentonstelling 
te zien in het hartje van Egypte, 
vervolgens in het 
herfstvakantiecentrum van 
Nederland en ten slotte in de stad 
die 't heeft. Amsterdam. Reizende 
tentoonstellingen ook op kleinere 
schaal: van Rotterdam via 
Groningen naar Eindhoven. Want, 
ook Nederland is groot, treinen en 
auto's zijn schaars en kunst moet 
overal. Er zijn tentoonstellingen die 
iedereen gezien moet hebben 
omdat iedereen een buurman heeft 
of een andere relatie om er over 
mee te praten. En Maastricht dan? 
Maastricht is zo groot dat het 
noodzakelijk bleek om een 
tentoonstelling, die te zien was in 
juni in de Stadsacademie, te 
verplaatsen in september naar de 
Tongersestraat en omgeving. Dat is 
niet minder dan pakweg 500 meter.

Over service aan huis gesproken. 
Het lijkt wel bedacht door de 
SRV-man zelf. Een tentoonstelling 
van eindexamenwerk 1985 van 
schilders en beeldhouwers 
afgestudeerd aan de Stadsacademie 
binnen enkele maanden een paar

UITNODIGING
voor het bijwonen van de conferentie-avond op

Donderdag 26 september as. om 20.00 uur
in het parochiehus St. Matthijs, Maastrichter Pastoorstraat 14a, ook ge
makkelijk bereikbaar via de ingang naast de St. Matthiaskerk aan de 
Boschstraat.

Inleider: Dr. H. van der Meer S.J.
Rector en docent moraal-theologie van het groot seminarie Rolduc en 
bisschoppelijk vicaris, bekend om zijn boeken en geschriften over theo
logie en spiritualiteit.

Onderwerp: Euthanasie
„De zin van lijden en de zin van medische ingrepen bezien vanuit 
christelijk standpunt”

De spreker zal belichten hoe elk menselijk leven, hoe vol lijden en ont
luisterd het ook lijkt, voor God altijd waard is om geleefd te worden.

U bent van harte welkom!

R.-K. Studentenpastoraat Maastricht 
Maastrichter Pastoorstraat 10 

Telefoon 043-211126 
Geopend van 9.30-12.30 uur

Elke zondagmorgen om 11.00 uur eucharistieviering met korte medita
tie. in de studentenkapel. Maastrichter Pastoorstraat.

(Deze advertentie werd ons van bevriende zijde aangeboden)

Festival der gebroken 
kunstrecords

stappen verder geprolongeerd. 
Daar moet een bedoeling achter 
schuilen: .Jonge mensen die 
geneeskunde en rechten studeren 
krijgen te zien wat kunstenaars van 
hun eigen leeftijd maken en dus 
waar ze mee bezig zijn." 
Zou het niet veel aardiger zijn 
wanneer de jonge RL-mensen 
gewoon ter plekke in de académie 
die tentoonstelling gaan bekijken? 
Of meteen dat eindexamenwerk in 
gangen en tuinen van de universiteit 
exposeren. Reizen hoeft dan niet 
meer. Dus tijd en geld over om een 
ander record te breken.

Record 2: stilstaan
Voor jonge en oude liefhebbers van 
Limburgse kunst was er in 
Maastricht Trajecta’85. Uitgedrukt 
in aantallen zijn daar de records 
werkelijk aan kunstdiggelen 
geslagen. Aantallen kunstwerken, 
bezoekers, verkoopguldens en 
vervolgtentoonstellingen waren 
deze keer niet te stuiten. Een soort 
stilstaan bij kijkcijfers waar menige 
omroep een kick van zou krijgen. 
Een euvel dat zich ook schijnt voor 
te doen bij Chinezen die de I niet 
over hun lippen krijgen en dus 
automatisch wauwele over 
kwantiteit.

Record 3: inpakken
Daarmee kom ik op het meest 
hardnekkige record dat thuishoort 
onder het trefwoord muséum. Over 
dat record zullen uw vrienden en ' 
vijanden verbaasd staan: Het 
Bonnefantenmuseum heeft niet 
alleen geen directeur, geen 
conservator moderne kunst, maar 
zelfs geen ingang. Daar is de 
drempelvrees radikaal uitgeroeid.

Kunst
Nu wil de lezer natuurijk eindelijk 
weten wat kunst eigenlijk is. Geen 

flauw idee, maar ik denk dat 
Updike de spijker op de kop slaat 
door menige voorhoofdsplank 
heen: ..Tot op zekere hoogte is 
kunst tot de op de dag van vandaag 
een middel tot en een symbool van 
sociale verheffing gebleven: men 
gaat naar het museum en naar 
concerten en men leest boeken 
omdat andere nette mensen dat ook 
doen. Men studeert deels om iets 
over kunst op te steken en om zich 
zo gemakkelijk te kunnen bewegen 
onder mensen die er ook iets over 
weten. Kunst fungeert als smeerolie 
voor het sociale raderwerk." 
Vandaar al die records denk ik. 
Moet die smeerolie niet 
onmiddellijk ververst'worden?
Ton Brouns

Open brief aan C. Greep
Ik ben niet iemand die snel achter 
de schrijfmachine gaat zitten om te 
reageren op wat zoal door deze en 
gene gezegd en geschreven wordt. 
De reeks gevoelens die in me 
opkwamen bij het lezen van uw 
uitspraken in de laatste Observant 
varieerden van ongeloof en 
medelijden tot verbazing, maar 
bleef uiteindelijk hangen bij 
verontwaardiging. Dat is de reden 
dat ik nu bij uitzondering reageer. 
Deze aantijgingen mogen niet 
onweersproken blijven. Frans 
Smeets is zelf op dit moment op 
vakantie, maar zal ongetwijfeld te 
zijner tijd op adequate wijze 
reageren (of juist daarom wel niet). 
Als NWP’er. als iemand die het 
werk van een vertrouwenscomissie 
kent, en als naaste collega van 
Frans Smeets. heb ik van nabij 
meegemaakt hoe Frans met 
volledige inzet. op integere wijze en 
met handhaving van de grootst 
mogelijke vertrouwelijkheid, zijn 
taak heeft opgevat en uitgevoerd. 
Dat de uitkomst ervan u niet zint, 
kan ik begrijpen, maar het gaat niet

Te huur: Voor kortere of langere tijd, 
onze vakantiebungalow, geheel vrij gele
gen in heuvelachtige streek in Zuid-Lim- 
burg voorzien van alle comfort voor 4 
personen. Inl. 01711-11577.

Te koop aangeboden: Peugeot 205 GR 
Diesel, kleur wit, 5-deurs, 5-bak, meest 
luxueuze uitvoering. Bouwjaar: april 
1985. Tel. 04404-2376.

Wij hebben hard een DRUMMER (maar 
geen harde drummer) nodig. Wij streven 
naar een jazz/bluesy (ongetwijfeld juicy) 
repertoire. Interesse en motivatie? Bel 
JAZZIS: Jaap 252095; Maarten/Robert- 
jan 252673; Harmjan 647277.

Oproep
Arno Winters, huisarts te Brunssum en 
contactpersoon voor Zuid-Eimburg wil 
graag in contact komen met artsen- 
NVMP leden die naa hun militaire 
dienstplicht ’’herhalingsplichtig” zijn en 
een beroep gedaan hebben, of dat over
wegen te doen, op de wet Gewetensbe
zwaren Militaire Diensplicht.
Tel. 045-255729.

Bassen gevraagd!!
Voor het Universiteitskoor Maastricht.
Heb je zin om te komen zingen en bezit je

LANGMAN’s ATLAS voor MEDISCHE ANATOMIE

alleen bij BERGMANS voor

BOEKHANDEL

Nieuwstraat 9, 6211 CR Maastricht 
Tel. 043-210825
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De BOEKHANDEL waar je wat aan hebt.

aan om iemand dan maar te 
beschuldigen van incompetentie, 
mogelijk omdat hij maar NWP’er 
is, bedrog en manipulaties, zoals de 
boodschapper die persoonlijk 
aansprakelijk wordt gestéld voor 
het slechte nieuws dat hij brengt, en 
daarom gestenigd wordt. Het zijn 
ernstige beschuldigingen, die of in 
een rechtszaal thuishoren, of in het 
rijtje rioolmethodieken. De 
onderzoekscommissie heeft 
duidelijk gemaakt welke van de 
■mogelijkheden hier aan de orde is. 
U weet ongetwijfeld dat personen 
die lijden aan 
achtervolgingswaanzin, snel 
behandeling behoeven. U zou er 
goed aan doen uw beschikbaar 
gekomen tijd eens te besteden aan 
zelfbeschouwing. Wellicht kunt u 
aan uw vele capaciteiten er een 
toevoegen: het vermogen aan te 
voelen wanneer grenzen

een basstem, dan ben je zeer welkom. 
Ook mensen met een andere stem zijn 
van harte welkom. Het repertoire is zeer 
gemengd en hoofdzakelijk a capella. Het 
koor bestaat nu uit circa 40 leden en re
peteert ’s maandags om 19.45 uur in de 
kapel van de Nieuwenhof, Zwingelput 4 
te Maastricht.
Verdere inlichtingen bij Adri van den 
Dool (043-435105) of danielle Peet (043- 
616873).

Te koop aangeboden (studeieboeken Ne
derlands Recht) Nieuwenhuis; Hoofd
stukken nieuw vermogensrecht. Deven
ter, 1983. Prijs ƒ 15,00. Brahn; Zwaarte
punten nieuw vermogensrecht. 2e herzie
ne druk Arnhem, 1984. Prijs ƒ 30,00. 
Schermers; Internationaal publiekrecht. 
2e druk. Deventer, 1984. Prijs ƒ 35,00. 
Hazewinkel-Suringa; Inleiding studie 
Nederlands strafrecht. 9e druk Alphen 
a.d. Rijn, 1984. Prijs ƒ 60,00. Koop- 
mans; Compendium staatsrecht. 4e 
druk. Deventer, 1983. Prijs ƒ 35,00. 
Stein; Compendium burgerlijk proces
recht 5e druk. Deventer, 1981. Prijs 
ƒ 15,00.
Inlichtingen: P. van den Hove, biblio
theek. Tst. 415.

Te koop aangeboden: (wegens overcom
pleet) 4-pits gascomfort z.g.a.n. 
ƒ 150,00. Elektrische grill-/bakoven 
ƒ 100,00.
Inlichtingen: P. v.d. Hove, tst. 415. Na 
17.00 uur: 04408-3080.

Meerijden richting Roermond-Reuver? 
Drie dagen per week. .Jan Vullers. Tel. 
04704-1683.

Te koop VAUXHALL ’76, in redelijke 
staat. Vraagprijs ƒ 1.500,- 
Loes Swaan, tel. 219644

overschreden worden.
Zonder vriéndelijke groet, en zeke’ 
niet met hoogachting.

Kees Ruissd

Informatie- en opinieblad van de 
Rijksuniversiteit Limburg, uitgave 
van de Stichting Maffius. 
Verschijnt veertiendaags.
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Advertenties
Advertenties (behalve ’Ata ritjes): 
Yvonne Stevens, toestel 302 
Tarieven op aanvraag
Paarltjes opgeven bij de redaklie.

Abonnement
Leden van de universitaire 
gemeenschap ontvangen het blad 
gratis. Afgestudeerden en andere 
belangstellenden kunnen zich 
abonneren voor ƒ 25.- per jaar.

Universitaire Pers
Observant maakt deel uit van hel 
landelijke samenwerkingsverband 
Universitaire Pers, samen met 
Valvas (Vrije Universiu.il). Delta 
(Delft). TUB (Tilburg).
T>l-beriehten (Eindhoven).
TllT-nieuws (Twente). KU-nieuws 
(Nijmegen). Universiteitsblad 
(Utrecht), Univcrsiteitskrant 
(Groningen) en Wagenings 
I logesehoolblad (Wageningcn).

UP-korrespondenlen: Bert Bakker. 
Lin Tabak.
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Nieuws 3

DSM-topman bij opening academisch jaar:

Bedrijfsleven vraagt hard’ onderzoek
Rijksuniversiteit Limburg 

moet de volgende tien jaar naast 
he* huidige onderzoekprogram- 

dat een tamelijk zacht, so- 
C|aal, theoretisch en macro-ka- 
rakter draagt, ook de wat harde- 

confrontatie met de technolo- 
B'e, de bedrijven en de markt be
vorderen. Om de betekenis voor 

e regio te vergroten moet de 
jmiversiteit speciale aandacht 

esteden aan de toepasbaarheid 
'an haar onderzoek en de over- 

racht van kennis en resultaten 
naar de regio.

[?at pleidooi werd vorige week 
‘,dndag gehouden bij de opening 

an "et academisch jaar door gast- 
Wkerprof. dr. ir. P. van der Grin- 
.,n' Dat zÜn benadering van het 

ema van de bijeenkomst.Univer- 
v C|!1 en Regio, sterk gericht was op 

metering van de ekonomische 
ir'5tllur van de regio, zal niemand 
crhazen: van der Grinten is direc-

van de DSM-concerndienst 
], noernemingsplanning, Ontwikke- 
he^fen informatie. Volgens hem 
zot de nniversiteit in haar onder- 

’ ekProgramma te weinig blijk ge-
Van belangstelling voor het 

sch ri^s'even- Met name de juridi- 
, e en ekonomische faculteit zou- 

n hun theoretisch georiënteerde 
ëramma's moeten aanpassen 

e^n de harde werkelijkheid. De 
|<ijLn,onien zouden meer moeten 
ren en naar processen als produce- 
I ' Verkopen, consumeren en ana- 
juj.e Va" marktmechanismen en de 
rech,en naar bct ondernemings- 
c | kartelrecht. merkenrecht, fis- 
recht^0*11’ arbe’dsrecht en milieu-

B^leidsnotitie Voorwaardelijke Financiering
Slecht onderzoek hard aangepakt
dj. Un|versiteit verliest de helft van 
ti (.*7rsoneelsplaatsen van een nega- 
aan ,.eoordeeld voorwaardelijk gefi- 
Het *ei-d onderzoekprogramma. 
h(> an,vcrsiteitsbestuur moet de be
zoek '■t' helf1 toewijzen aan onder- 
Plin ■ln een kwalitatief goede disci- 
Van* Plan voor herverdeling 
gebi bersoneelsplaatsen tussen vak- 
pri aen binnen een universiteit 
hele’ ?,Ctr* minister Deetman in zijn 
nan '• sno,’tie Voorwaardelijke Fi- 
nanciering 1985-1988.

nee|Verloren helft van de perso- 
ter SP aatse" herverdeelt de minis- 
grondUSSen de universiteiten op 

.Van de wetenschappelijke 
z°nderlitiiVan disciP,ines biJ de af
ter ]• Ke "Stellingen. De minis- 
P°litiek °°k maatschaPPeliike en 
]en [y . overwegingen een rol spe- 
'erh de herverdeling. De scheve 
aan <>Ud’ng tussen het potentieel 
onderVO°irWaarde''jk gefinancierd 
Den Z|4 en de daarvoor door 
neels aa8 gefinancierde perso- 
lin„ P.‘,atsen kan ook tot herverde- 
laab.1 . en- De minister houdt die 
°PenC "10geli jkheid uitdrukkelijk 
daarv "stellingsbesturen zijn 
Gron°°r zeer verdeeld. Leiden. 
Voor 'n?en en Utrecht zijn glad 
(UvaT n herverdeling. Amsterdam 
zijn e TH’s en Wageningen 
het fp^a"1’ Dd uiteraard vanwege 

1 dat proefberekeningen heb- 

Wat zijn eigen bedrijf DSM betreft 
ziet van der Grinten volop moge
lijkheden tot samenwerking met de 
universiteit, nu er grote technologi
sche vernieuwingen op stapel staan. 
De nieuwe hoogwaardige mathalen 
die DSM ontwikkeld heeft, zouden 
door de universiteit uitstekend ge
test kunnen worden op hun medi
sche toepassingen. Als mogelijkhe
den noemde hij de vervanging van 
bot, aders en huid. Ook op biotech- 
nologisch gebied zou samengewerkt 
kunnen worden. DSM heeft grote 
voortgang gemaakt op het gebied 
van synthetische eiwitten, aminozu
ren en speciale voedingsstoffen. De 
medische en toxicologische aspec
ten zouden in samenwerking met de 
universiteit onderzocht kunnen 
worden.

DSM-topman van der Grinten: 'harder' onderzoek.

Het lonkend perspectief

ben aangetoond dat de voorstan
ders er personeelsplaatsen mee win
nen en de tegenstanders soms veel 
armer zullen worden. De behande
ling van deze notitie in de WO-ka- 
mer, het reguliere overleg tussen 
minister en universiteiten, is daar
om een belangrijke toetssteen voor 
de kersverse universitaire samen
werking in de VSNU. Het streven is 
immers om de minister met een 
eensluidend WO-standpunt te con
fronteren.
In de Beleidsnotitie Voorwaardelij
ke Financiering spelen zowel disci- 
plineplannen een rol als de afzon
derlijke beoordelingen van de pro
gramma’s die in de voorwaardelijke 
financiering zijn opgenomen. Dit 
betekent een verdere uitbreiding en 
versnippering van het beoordelen 
door vakgenoten. De beoordelaars 
krijgen het steeds drukker. Om die 
reden stelde dit voorjaar een werk
groep vanuit de universiteit al eens 
voor die hele voorwaardelijke fi
nanciering maar af te schaffen. 
Doorlichten, om de paar jaar, van 
een hele discipline zou voldoende 
zijn om de kwaliteit van het onder
zoek te handhaven. Het ministerie 
nam die wens niet over, ook al om
dat vanuit universitair Nederland 
ook andersluidend rapport op de 
ministeriële tafel verscheen.

Wim Kohier, UP 

Als universitaire 'opponent’ van de 
DSM-topman trad Prof. dr. Harry 
Struyker Boudier op. die als hoog
leraar in de experimentele farmaco
logie veel samenwerkt met het be
drijfsleven. Toch benaderde hij de 
regio ruimer dan alleen het bedrijfs
leven. Volgens Struyker is de uni
versiteit in Maastricht er gekomen 
als onderdeel van de herstructure
ring van de Limburgse ekonomie. 
Die bestaansgrond kent een be
perkte levensduur; uiteindelijk zal 
de RL ook hoogwaardige produk- 
ten moeten afleveren zoals iedere 
andere universiteit. Die produkten 
zijn allereerst de afgestudeerden. 
Wat dat betreft heeft de RL haar 
werk tot nu toe goed gedaan, vindt 
Struyker.

Geestelijke 
Gezondheidkunde 
winnaar

Van de zeven afstudeerrich
tingen waaruit de studenten 
Gezondheidswetenschappen 
dit jaar voor het eerst hebben 
kantten kiezen, is Geestelijke 
Gezondheidkunde liet meest 
in trek: van de 210 studenten 
die hun propedeuse hebben 
gehaald willen 58 zich in 
geestelijke gezondheid van de 
medemens verdiepen. Op de 
tweede plaats volgt Bewe
gingswetenschappen met 41 
studenten en op de derde 
plaats Beleid en Beheer met 
35 studenten. Biologische Ge
zondheidkunde volgt op de 
voet met 31 studenten, terwijl 
Gezondheidsvoorlichting en 
-opvoeding 22 belangstellen
den heeft kunnen trekken.

Verplegingswetenschappen 
komt niet verder dan 17 en is 
daarmee voorlaatste. Zoals te 
verwachten was wordt de rij 
gesloten door Filosofie en 
Theorie van de Gezondheids
wetenschappen, die van zes 
studenten de voorkeur kreeg. 

Wat het onderzoek betreft heeft de 
universiteit er allereerst voor moe
ten zorgen voor haar wetenschap
pelijke erkenning. In dat gevecht is 
een straal van dertig kilometer rond 
Maastricht en zelfs Nederland veel 
te klein. Als die erkenning eenmaal 
bereikt is komen de contracten van
zelf. Het hoofdproject Hart- en 
Vaatziekten is daar volgens Struy
ker een goed voorbeeld van: twintig 
personeelsplaatsen worden in dat 
project uit de tweede en derde geld
stroom gefinancierd. De industriële 
partners zitten eerder in Basel of 
Parijs, maar de tijd is rijp om na te 
gaan in hoeverre dit potentieel kan

’t Is weer gemeen koud. Buiten lopen de AIO’s met hun armen slaand 
hun kwartierlijkse rondjes alvorens weer op hun op de binnenplaats 
opgestelde klapstoeltjes te gaan zitten. Klaptafeltjes werden overbo
dig geacht, nu er met verkleumde vingers en bevroren inkt toch niet te 
schrijven valt en er voor AIO’s toch geen secretaresses (m/v) zijn. Bo
vendien is het maximum-AIO-loon ontoereikend voor de Financiering 
van een structurele inktstroom. De interdisciplinaire teamgeest ont
staat als vanzelf: dicht schurken ze op elkaar. Uitgelaten is de AIO die 
binnengelaten wordt ter verzorging van een of zelfs meerdere uren in
pandig onderwijs. Maar het is streng verboden meer dan 25% van de 
werktijd aan onderwijs te besteden. Ten departemente is een sluitend 
controle-mechanisme op deze regel ontworpen: indien de overige staf 
per jaar meer dan één artikel in een vakblad en meer dan één boekbe
spreking per persoon publiceert, dan heeft die overige staf kennelijk 
minder dan 105% van de werktijd in onderwijs gestoken, hetgeen im
pliceert dat er stiekum AIQ's ingezet zijn. De sanctie bestaat uit het 
inleveren van een typiste per overtreding per persoon. Haar klap
stoeltje moet mee. Haar klaptafeltje (zij wel!) ook.
Morgen komt de minister voorwaardelijk op bezoek, teneinde zich 
voorwaardelijk op de hoogte te stellen van de mate van verwerkelij
king van het met de invoering van het AIO-instituut nagestreefde we
tenschappelijke opleidingsideaal. Wij zullen hem zeker niet teleurstel
len: onze AIO’s doen de binnenplaats tien keer rond in drie minuten 
achtzestiende seconde, hetgeen ruim onder het rijksuniversitaire ge
middelde ligt, en de meeste van hen kunnen zelfs bij min vijftien gra
den nog verstaanbaar wetenschappelijk jrelevant geluid maken zon
der uit de maat te raken bij het interdisciplinaire klappertanden. De 
minister zal ter gelegenheid van zijn bezoek vanuit een geopend raam 
op de tweede verdieping enige voorwaardelijkc potten inkt, een paar 
kilo voorwaardelijke boeken en twee slotontdooiers op de binnen
plaats werpen. Voorts zal hij in zijn toespraak de AIO’s een hart on
der de riem steken met de mededeliung dat zijn aan onze faculteit, an
ders dan bij andere faculteiten, toch maar mooi uit de wind zitten en 
bovendien 1% openbare kunst op hun werkvloer hebben staan. Hij 
zal tenslotte enige vriendelijke wooden wijden aan die oudere hoogle
raar, die zijn begeleidingstaak zo serieus opvatte dat hij op zekere 
ochtend, door zijn leerstoeltje gezakt, in de zuidoosthoek van de bin
nenplaats door zijn opleidelingen gevonden werd met een bevroren 
B-deel, een door gangreen aangetast Al-deel en een alleen door ampu
tatie nog van voortwoekeren te weerhouden span of control. Nu de 
verkiezingen in zicht zijn, is het bovendien niet onwaarschijnlijk dat 
de minister toestemming heeft gekregen van de minister van voor
waardelijke financiën om iets voorwaardelijk aardigs te doen, zodat 
wij in stilte hopen op teruggave van de klapstoeltjes die wij vorige zo
mer moesten inleveren toen een onzer er door ’s nachts te werken in 
geslaagd was een drietal artikelen binnen een jaar te publiceren, de 
sukkel.
We hebben eigenlijk geen klagen. Binnenkort is het lente. De bomen 
op de binnenplaats groeien hard genoeg om straks voor voldoende 
schaduw op het onderzoek te zorgen.

Peter Wattel 

bijdragen tot de industriële innova
tie in Zuid-Limburg. vindt Struy
ker. De universiteit heeft volgens 
hem een grote betekenis als intel
lectueel centrum binnen een regio, 
niet zozeer door directe samenwer
king met de industrie, maar als 
plaats van bezinning, waar de 
ideeen geboren worden die onmis
baar zijn voor een kennis-intensieve 
technologie. In samenspraak met 
strategische planners uit de indu
strie kan de universiteit als ideeen- 
leverancier van grote betekenis zijn 
voor werkelijke innovatie binnen de 
regio, aldus Struyker.

Jacques Herraets

bservant 12 september 1985
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Bedenkingen tegen expositie 
Nazi-materiaal snel gesust
In de gangen van het Bonnefantenklooster hoeft niemand zich te vervelen: regelmatig worden in de vitri
nes boeken uit de befaamde Jezuïetenbibliotheek tentoongesteld. Doorgaans betreft het vergeelde werken 
uit de tijd van Willem van Oranje of daaromtrent. Interessant, maar niet iets waar men geëmotioneerd 
op reageert. Er is niemand die nog wrok koestert jegens ”de Spanjool”. Binnenkort echter zullen er meer 
recente geschriften in de vitrines liggen, die wel nog sterke emoties oproepen. Bibliotheekmedewerker 
Wammes Bos heeft een paar maanden geleden het idee opgevat om, in dit herdenkingsjaar, nationaal-so- 
cialistische boeken en pamfletten te tonen.

De jezuïeten stonden bekend als al- 
lesverzamelaars; ook de uitingen 
van andersgezinden en zelfs vijan
den sloegen ze op in hun kasten. Zo 
bevinden zich in de collectie talloze 
anti-jezuïetische geschriften en dus 
ook boeken en pamfletten van de 
nationaal-socialisten. "Mein 
Kampf" is erbij en ook "pedagogi
sche" werkjes als: "Moeder, vertel

nog eens wat over Adolf Hitler". 
Verder anti-Engelse. anti-commu- 
nistische pamfletten, hagiografieën 
van Hitler en Mussert, en boekjes 
waarin de nationaal-socialistische 
rassenleer wordt uitgelegd en ver
dedigd.
Wammes Bos stuurde een brief 
naar het College van Bestuur, waar
in hij zijn plan verdedigde. Het ma

teriaal dat zou worden tentoonge
steld. was natuurlijk uiterst verwer
pelijk. maar historisch gezien van 
het grootste belang. "De propagan- 
damachinerie van de Nazi's was een 
der machtigste wapens waarmee het 
nationaal-socialisrne in Duitsland 
terrein heeft kunnen winnen," 
schreef Bos. "Mede door het ideo
logisch bombardement van anti-se-

mitisme en superioriteitsdenken 
werden oorlog en jodenmoord 
voorbereid en mogelijk gemaakt. 
Begrip 'hoe het ooit zover heeft 
kunnen komen' is onmogelijk zon
der kennis van het nationaal-socia
listische gedachtengoed en de mid
delen waarmee dit werd uitgedra
gen; waakzaamheid in de huidige 
tijd zal des te scherper zijn wanneer 
ze wordt gevoed door historische 
kennis." In de begeleidende tek
sten die in de vitrines worden ge
plaatst, zou dit allemaal ook duide
lijk worden gemaakt.
Bos was inmiddels te rade gegaan 
bij de hoogleraar in het strafrecht. 
J. Balkema. Deze zei dat verkoop 
van dit soort literatuur op grond van 
de anti-discriminatiewetgeving ver
boden is. maar dat het vertonen er
van wel is toegestaan. Ook Algeme
ne Juridische Zaken had zich al met 
het plan akkoord verklaard.
Tijdens de vergadering van elf juni 
besloot ook het College van Be
stuur met het voorstel in te stem
men. mits de Officier van Justitie en

de gemeentepolitie het initiatie' 
niet zouden ontraden of verbieden 
en mits aan het begin van de ten
toonstelling een duidelijk zichtbare 
tekst zou worden geplaatst waarin 
het doel van de expositie werd uit 
gelegd. Een andere bedinging vat' 
het College was dat de expositie pa* 
in november van dit jaar zou wor
den geopend en niet in juli, zoal' 
Bos had voorgesteld. Op de 25e van 
die maand wordt het universitair4 
verzet tegen de Duitse bezetting- 
herdacht en dat zou de tentoonstel
ling een "kader” verschaffen. (In 
Maastricht vindt de herdenk in- 
overigens een dag later plaats: of 
de 26e zal dr A.J. van der Leem' 
die leider is geweest van het studen
tenverzet in Groningen en die to1 
voor kort verbonden was aan lid 
Instituut voor Oorlogsdocumenta
tie. om vier uur in de aula een voor
dracht.) Een laatste "mits" hield i" 
dat er ook materiaal betreffende hd

In de tweedehands-boekenwinkel kun je, zoals eerder in 
deze rubriek is gezegd, mooie dingen vinden. Vooral 
ook als je er plezier in hebt eigenaardige stijlen van schrij
ven te bestuderen.
Neem ”De dingen” van Georges Perec. De ondertitel 
van dit boekje luidt: ”een verhaal uit de jaren zestig” - 
wat me deed besluiten het ding te kopen. Het verhaal be
gint met de beschrijving van een interieur. Niet spectacu
lair, maar ook niet ongewoon. Maar van lieverlede dringt 
het tot je door: het blift bij beschrijving. De inhoud van 
”De dingen” is één lange boedelbeschrijving van ”de ma
teriele en culturele bezittingen” van een modern stel, Je
rome en Sylvie, beiden ’’psycho-socioloog”. Ook de stijl 
was opzienbarend: elke zin was gesteld in de (op de mid
delbare school even gevreesde als gehate) conditionnel. 
Dit zijn de beginregels:
”Het oog zou het eerst over de grijze moquette van een 
lange, hoge, smalle gang glijden. Kasten van licht hout, 
met blinkend koperbeslag, zouden de muren vormen. 
Langs drie gravures, de een Thunderbird, de overwin
naar te Epersom, de ander een raderboot, de Ville-de- 
Montereau, de derde een lokomotief van Stephenson 
voorstellend, zou men bij een leren portiere komen, 
(...)” Enz.
Afbeelden, in plaats van verbeelden, heeft Perec mis
schien gedacht. Maar dat is strikt genomen onmogelijk: 
hij werkt nu eenmaal met symbolisch gereedschap. Dat 
maakt dit boekje wel weer leuk: het is een illusie.
Bij De Slegte gekocht: ”De trust der vaderlandsliefde” 
van Paul van Ostaijen.Dit bundeltje grotesken heeft ook 
een eigenaardige stijl. Een voorbeeld:
”De Grote Markt te Brussel. Menigte. Het aanrukken 
van de menigte langs de zijstraten. Feestelijke stemming. 
Een verhoog. Komen de hoogste vertegenwoordigers 
der natie. De koning, de ministers, de haute clergé, de 
magistraat der hoofdstad enz. Uniformen, sluiers. Banie
ren.” Enz.
Dit staccato is in onze tijd een epidemie geworden. Voor
al in reclameteksten lijkt de grammatica te zijn afge
schaft. Het gruwelijkste en ook bekendste voorbeeld is: 
”Ik. Koffie. Gala. Goed.”
Paul van Ostayen wilde met deze stijl - nee, niet ’’afbeel
den”, zoals je op het eerste gezicht zou denken, maar het 
jachtige en het massale van de moderne metropolen ver
beelden. Céline is daar veel beter in geslaagd, vind ik. 
Paul van Ostayen, de dandy, de lord in het machtige 
grauwe Antwerpen, zoals Maurice Gilliams hem noem-
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de, Paul van Ostayen, de grotestadsdichter van boem en 
paukeslag en metafiziese jazz schreef aan het eind van 
zijn korte leven een aantal prachtige gedichten. Stille, 
landelijke gedichten.
Wat voor een vervreemdend effect een overdadig gebruik 
van abstractiva kan teweeg brengen, daarvan getuige 
sommige fragmenten uit ”De profundis” van Oscar Wil
de, dat ook al jaren bij De Slegte ligt. Een citaat uit dit 
vanuit de diepten van de kerker geschreven epistel aan: 
’’Achter Vreugde en Lach kan een temperament staan dat 
grof, hard en ongevoelig is. Maar achter de Smart staat al
tijd slechts de Smart. Het leed draagt in tegenstelling tot 
het Genot geen masker.” Enz.
Gevonden op een rommelmarkt in Cadier en Keer: het 
Londense dagboek van James Boswell, de biograaf van 
Samuel J ohnson. ”Mr. J ohnson is a man of a most dread
ful appearance. (...) He is very slovenly in his dress ans 
speaks with a most uncouth voice,” schrijft Boswell na 
hun eerste ontmoeting. En hoewel hij zijn grote kennis 
en humor waardeert, moet hij toch kwijt dat ”his dogma
tical roughness of manners is disagreeable.” Van zulke 
teleurstellende ontmoetingen tussen bekendheden en be
wonderende biografen in spe zou je een verzarrieling 
kunnen aanleggen.
Wat dit dagboek zo interessant maakt, is de stijl. Beken
tenissen en overpeinzingen staan er niet in. In plaats van 
de dagelijkse gebeurtenissen te becommentariëren in filo
sofisch proza, schrijft Boswell ’’gewoon” op, wat er is. 
gebeurd. Hij schrijft op waar en met wie hij heeft ontbe
ten, hij vermeldt de route van zijn middagwandeling, hij 
zegt waar en met wie hij het avondeten gebruikt en hij 
geeft een kort signalem,ent van het meisje dat hij ’ s 
avonds op de Strand oppikt. Deze mededelingen door
mengt hij met citaten die hij opvangt uit de mond van de 
grote geesten die voortdurend zijn pad kruisen.
”1 breakfasted with Macpherson, the translator of Fin
gal, a man of great genius...Erskine and I walked to Hol- 
born, and he convoyed me up Snow Hill as far as Cheap
side. I then went to Jeffrey Square beyond Cornhill and 
dined with Mr. William Cochrane, merchant...’’Sir,” 
said Mr. Johnson, ’’there is nothing too litlle for so little 
a creature as man”...coming up the Strand, I was tapped 
on the shoulder by a fine fresh lass. I went home with 
her.”
Zo gaat dat elke dag, twee jaar lang. Als je het boek uit
hebt, begin je weer opnieuw.

verzet en de slachtoffers moest wor
den getoond. Te denken viel aa" 
verzetskranten. jodensterren e” 
boeken als "Ondergang" van Pre' 
ser.
Wat waarschijnlijk van invloed |! 
geweest op deze voorwaarden val 
het College van Bestuur, is een W 
zorgd telefoontje van het bestik1 
van de Juridische Faculteit. Decaal 
C. Flinterman over de bedenking^ 
van het faculteitsbestuur tegen hd 
voorstel van Bos: "Zoals het voof' 
stel destijds luidde, zouden er al' 
leen nazistische en fascistische pu 
biikaties worden getoond. Onz‘ 
eerste bedenking was: waarom ged 
anti-nazistische publikaties erbij 
Zonder de tegenstroom, die al vod 
de oorlog op gang kwam, te lam 
zien, krijg je een veel te eenzijdig 
expositie. Je kunt je dan afvragef1 
is dat de taak van een universitei'; 
moet je je zo eenzijdig presenteren 
Het is toch een goed gebruik in d’ 
academie om iedereen aan IK 
woord te laten komen. Dat mism 
we in de oorspronkelijke opzet d 
daarom vonden we het nodig om 
leden van die academische gemeen 
schap onze verontrusting te uiten 
Maar de voornaamste bedenkt 
was: we hebben hier te maken ml’ 
een stuk onverwerkte geschieden1? 
De wonden zijn nog te diep. AF I' 
zulk propagandamateriaal zo ma11 
tentoonstelt, dan toon je een gj* 
welijke misdaad. Daarmee strooi ƒ 
zout in de wonden van veel mensen 
die er - terecht - nog niet over he£' 
zijn. En ook choqueer je mpns4' 
die nz nog steeds onder fascisme e 
racisme te lijden hebben. Want h‘ 
is allemaal nog lang geen histob1’ 
Maar goed, ik ben blij dat het Cl’ 
lege deze voorwaarden heeft g 
steld: daarmee is tegemoet gel' 
men aan onze bedenkingen."
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Een ambtenaar uit Meerssen wordt voorzitter

”lk ben de U-raad niet”
Het hoofd van de afdeling Grondzaken en Ruimtelijke Ordening van 
de gemeente Meerssen, iemand van buiten de universiteit dus, is ge
kozen tot voorzitter van de Universiteitsraad. Op het eerste gezicht 
een vreemde keuze, maar iedereen die het raadsgebeuren de laatste 
jaren van dichtbij heeft gevolgd weet dat het allesbehalve een buiten
staander is die het hoogste gezagsorgaan van de universiteit gaat lei
den. Smeets beantwoordt niet aan het traditionele beeld van het bui
tenuniversitaire lid: een wijze man op leeftijd die als vertegenwoordi
ger van de maatschappij het gekibbel de overige raadsleden op enige 
afstand gadeslaat.

denk dat deze instelling van 
oudsher nooit buitenuniversitaire 
'eden heeft gezocht die aan dat tra
ditionele beeld beantwoorden". 
Zegt Smeets. "Er is niet gezocht 
naar mensen die al een heel brede 
Maatschappelijke carrihre achter de 
[ug hadden en die zo’n raad er op 
nun zestigste nog even bij pakken. 
Er wordt gezocht naar mensen met 
een bepaalde achtergrond, over
heid. bedrijfsleven of onderwijs, die 
er niet voor terugschrikken zich 
Kwetsbaar op te stellen. Ik denk 
('ok dat een buitenuniversitair lid 
Mj uitstek degene is die kan vast
zeilen dat hef er af en toe vreemd 
aan toe gaat binnen zo’n instelling: 
de manier waarop sommige mensen 
vergaderen, zich bemoeien met de
tails of voor eigen belangen opko- 
Men. Het zal altijd een functie blij- 
Ven voor iemand die van buiten 
naar binnen kijkt om dat versnip
perd beeld aan de kaak te stellen. ”

terse1

Onafhankelijk
Oe nieuwe voorzitter ziet het in het 
fr heel niet als een bezwaar dat hij 

‘ln buitenuniversitair raadslid bui
tenuniversitair voorzitter geworden 
'■ Integendeel, een buitenlid is op 
°°rhand in het voordeel door een 

Pehtrale opstelling en zijn onafhan- 
p hjke positie. Ik heb een logische 
Mn doorgetrokken, die te maken 
eeft met mjjn erVaringen a|s puj. 

, huniversitair lid. Met een zekere 
ve.tr°kkenheid kun je als raadslid 

’I snt'l de hoofdlijnen van het uni- 
rs'taire beleid te pakken krijgen. 

OVendien heb ik heel wat be- 
m'UrServar'ng opgedaan binnen 
j, 'Jn werk en verenigingen". 
^Meets somt enkele funkties op die 
.1 buiten zijn werk bij de gemeente 
d eerssen en het lidmaatschap van 

e universiteitsraad bekleedt: pen- 
e^gnieester van het Citycentrum. 
. stedelijke welzijnsinstelling, 
de v°Pric,1ter en bestuurslid van 
im Vr'enden van het Bonnefanten- 

seum en actief lid van de afde- 
con. aas,richt van de VVD- Het 
hoi ƒ Van Burgemeester en Wet- 
bud >S heeft volgens Smeets een 
v Settair neutrale oplossing ge- 
ziin tn °m *1em vr'l ,e steden voor 

nieuwe nevenfunctie."Samen 
do> ^et werk dat ik 'n Meerssen 
leid? Waar *k 'n een aantal situaties 
dr-|-ln^ en 8rote projecten trek.

agt dat bij aan het beeld van een 
geTt?’0 ^est 'n staat kan worden 
Ve • .om in de sfeer van een uni-

S|teitsraad goed te functioneren, 
aarom ik dan de stap zet van bul 

nie'r Vo.orz*,ter? Dat heeft te maken 
mijn ervaringen als raadslid: 

'Voorbeeld in de verhouding tus- 

sen de raad en het College van Be
stuur zijn de komende tijd nogal 
wat veranderingen te verwachten: 
de wet wordt veranderd, er komt 
een nieuwe voorzitter terwijl de 
procedure voor het gekozen lid aan 
de gang is. Vooral de benoeming 
van een nieuwe voorzitter van het 
College van Bestuur is een belang
rijke gebeurtenis voor de U-raad. 
Het is van groot belang voor de in
stelling wie op die plaats benoemd 
wordt en ik zou er voorstander van 
zijn als de U-raad vooraf een duide
lijk profiel schetst.”

Intermediair
Als raadslid en als voorzitter van de 

commissie Algemene Zaken heeft 
Smeets een bijzonder aktieve rol 
gespeeld en qua inzet menig raads
lid van binnen de universiteit over
troffen. Gaat de nieuwe voorzitter 
met dezelfde dadendrang zijn func
tie vervullen als het lidmaatschap 
van de raad of hangt hij eerder het 
beeld aan van de voorzitter die lij
delijk erop toeziet dat de vergade
ringen goed verlopen? Smeets:”Ik 
ben ten eerste voorzitter van de 

'raad en ten tweede raadslid. Ik vind 
dat ik primair de voorzittersfunctie 
zo mqet invullen dat de vergaderin

gen samen met de griffie goed wor
den voorbereid, dat ze efficiënt ver
lopen. Na twaalf uur moeten er 
geen belangrijke agendapunten 
meer behandeld, ik zou willen pro
beren om elf uur klaar te zijn. Ver
der heeft de voorzitter een interme
diaire functie namens de raad, met 
name bij het College van Bestuur. 
Mijn voorganger Hans Adriaanse 
heeft die functie erg goed vervuld 
en ook ik wil die rol graag positief 
formuleren. En een derde punt is 
dat je als voorzitter het werk van de 
raad moet oriënteren en verkopen.

De oriëntatie betekent dat ik me bij 
de faculteiten ga melden om me te 
laten vertellen wat zij belangrijk 
vinden dat wij vanuit de U-raad 
voor hen doen. Van de andere kant 
moeten we het beleid van de raad 
beter zien te verkopen. Er zijn men
sen. niet de minsten onder ons. die 
twijfelen aan het nut van een 
U-raad. Wat je daaraan moet doen 
is zorgen dat er wat meer profiel 
komt in het werk van de raad. Maar 
ik ben de laatste die zich inhoude
lijk met het beleid moet bemoeien. 
Ik ben de U-raad niet." .

wwo
Smeets wil ook alert zijn op de ver
anderingen die zich gaan voltrekken 
binnen de bestuurlijke verhoudin
gen als volgend jaar de nieuwe Wet 
op het Wetenschappelijk Onderwijs 
wordt ingevoerd. "Als het gaat om 
de verhouding tussen Universiteits
raad en College van Bestuur kun je 
in algemene zin twee richtingen uit: 
aan de ene kant krijgt het College 
van Bestuur alle bevoegdheden, 
terwijl het aan de andere kant ver
antwoording schuldig is aan de 

raad. Het college, de raad en daar
naast ook de faculteiten zullen goe
de afspraken moeten maken over 
wat het college wil oppakken of 
waar men minder aandacht voor wil 
hebben. Daaruit moet een geza
menlijke prioriteitenstelling te 
voorschijn komen om niet de nega
tieve kant van de ambivalentie in de 
WWO tot uitdrukking te laten ko
men.”

De wijziging in de krachtsverhou
dingen binnen de raad zal volgens 
Smeets’ verwachtingen geen ramp
zalige gevolgen hebben voor de stu
denten en het niet-wetenschappe- 
lijk personeel, die sterk aan invloed 
denken in teboeten ten gunste van 
het wetenschappelijk personeel.

Smeets:”Ik denk dat het wel mee
valt. Het niet-wetenschappelijk 
personeel, de studenten en de bul
len samen zijn geledingen die ge
talsmatig en qua inbreng zonodig 
behoorlijk tegenspel kunnen bie
den. Ik ben niet zo bang voor een 
eenrichtingverkeer waarin voor stu
denten alleen de rol van cosumen- 
ten is weggelegd. Hetzelfde geldt 

voor het NWP: als je ziet hoe die 
geleding gescoord heeft bij de ver
kiezingen. dan kun je verwachten 
dat die mensen zich heus wel zullen 
melden".

Faculteiten
De kritiek die prof. mr. Job Cohen 
bij de opening van het academisch 
jaar op het centrale bestuur van de 
universiteit geuit heeft, wordt niet 
helemaal gedeeld door de nieuwe 
raadsvoorzitter: "Cohen heeft de 
zaak nogal prikkelend op tafel ge

legd door te zeggen dat het bijna 
uitsluitend de faculteiten zijn die 
het profiel van de universiteit bepa
len. Maar de universiteit is meer 
dan een federatie van faculteiten. 
Dit is een groeiinstelling en voor 
deze groeisituatie zi jn de faculteiten 
geen eerstverantwoordelijken, al 
moeten ze duidelijk in die situatie 
betrokken worden. De herbezin
ning op de Basisfilosofie is een zaak 
waar de faculteiten nauwelijks be
langstelling voor hebben gehad. Die 
hadden ze wel moeten hebben. Op 
dat moment zie je dat een universi
teitsraad en een college van bestuur 
wel in staat zijn een herbezinning te 
forceren. Ook wat de studenten
voorzieningen betreft maak ik me 
als lid van de raad zorgen. Bij de ex
plosieve groei die we nu gaan mee
maken moeten daar met de ge
meente en de regio afspraken over 
gemaakt worden om juist dat on
derdeel goed te verzorgen. Je moet 
een aantrekkelijk beeld van de stad 
en de universiteit zien te krijgen, nu 
de slag om de studenten begonnen 
is. Je moet het idee krijgen dat als je 
in Maastricht gaat studeren, je met 
net iets meer of net iets anders hier 
vandaan komt dan van de traditio
nele universiteiten. Cohen heeft 
volgens mij een te negatief beeld 
opgehangen van de rol van de 
U-raad. We zitten niet steeds in het 
vaarwater van de faculteiten en ik 
dacht dat we ook hebben laten zien 
dat we ons steeds meer met hoofd
lijnen bezighouden. Van de andere 
kant ben ik het met hem eens dat 
zoveel mogelijk bevoegdheden in 
de beheerssituatie naar de facultei
ten gedelegeerd moeten worden. 
Onderwijs en onderzoek moet je 
aan hen overlaten, ook maatschap
pelijke dienstverlening als op cen
traal niveau eenmaal de hoofdlijnen 
zijn vastgesteld."

Maatschappelijke 
dienstverlening
Als lid van de universiteitsraad 
heeft Smeets zich behalve dóór zijn 
kritiek op de houding van het Colle
ge van Bestuur vooral onderschei
den door zijn pleidooien voor een 
grotere aandacht voor de maat
schappelijke dienstverlening die 
van de universiteit zou moeten uit
gaan. De vraag wat de universiteit 
kan betekenen voor haar directe 
omgeving stond ook centraal bij de 
opening van het academisch jaar. 
Smeets:"Ik ben blij met die aan
dacht, maar je zag bij die opening 
hoeveel problemen daar liggen. De 
universiteit is nog niet volgroeid en 
mist vooral een duidelijk technische 
richting. Anderzijds weet deze re
gio nog niet goed wat er binnen 
deze universiteit gebeurt. Er ge
beurt natuurlijk al heel wat op dat 
gebied, al was het maar de onder
steuning die vanuit de juridische fa
culteit aan de rechterlijke macht en 
de advocatuur geleverd wordt. En 
op cultureel gebied heb je een Stu
dium Generale, waar weinig men
sen van de universiteit en veel van 
buiten op afkomen. Maar de positie 
van de universiteit in de regio moet 
nog uitgekristalliseerd worden.

Daar moet goed naar gekeken wor
den. We hebben een filosofie, we 
hebben een probleemgerichte 
oriëntatie opgezet, wat is ervan te
rechtgekomen? Welke problemen 
spelen er in de regio en wat kan 
deze universiteit daaraan doen? Ik 
ben ervan overtuigd dat wanneer je 
de maatschappelijke dienstverle
ning en de groeisituatie aan elkaar 
koppelt, je over vijf jaar een aan
trekkelijk verhaal kunt houden bij 
de opening van het academisch 
jaar.”

Jacques Herraets
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Liever goede 
medische 
onderzoekers
De ministers Deetman en Van der 
Reijden hebben van de zomer de 
koppen bij elkaar gestoken om een 
discussienota over het gezondheids
onderzoek te schrijven. De nota be
handelde twee thema’s die meteen 
ook de stellingname van het duo ver
raden: versterking van de universi
taire infrastructuur en steun aan 
specifieke programma’s. Inmiddels 
heeft de Raad van Advies voor het 
Wetenschapsbeleid (RAWB) haar 
oordeel geveld. Wat het eerste be
treft, vindt de RAWB dat het anders 
had moeten heten. Er is niet zozeer 
sprake van versterking van de infra
structuur alswel van gedeeltelijke 
compensatie voor de schade die door 
de taakverdelingsoperatie is teweeg
gebracht. De 25 miljoen die het duo 
heeft uitgetrokken acht de RAWB 
niet voldoende om alle getroffen top
instituten er weer bovenop te bren
gen. En dan de voorwaarden, daar 
is de RAWB ook niet erg over te 
spreken. Volgens het duo moeten de 
universiteiten toezeggen dat ze de fi
nanciering van de betrokken projek- 
ten te zijner tijd overnemen. Fout, 
zegt de RAWB: in de wetenschap 
moet niet te ver vooruit gekeken 
worden. Misschien is na een paar ja- 
ren ander onderzoek weer meer aan 
versterking toe. Dat kan verkeren. 
Wat de steun aan specifieke pro

gramma’s betreft legt de RAWB er 
nogmaals de nadruk op dat goede 
onderzoekers het belangrijkste cri
terium voor financiering moeten 
zijn. De raad stelt voor het geld niet 
zomaar over verschillende belang
rijke gebieden te verdelen. Er kan 
beter worden aangesloten bij sterke 
gebieden en bij onderzoekers van 
grote naam en faam.
(Mare)

Gaat de geschiedenis 
tot de geschiedenis 
behoren?
Het is heden ten dage slecht gesteld 
met het historisch besef van de men
sen. Deze mening is K.L. Poll, criti
cus, essayist en romanschrijver, toe
gedaan. Hij uitte die mening in zijn 
functie van oprichter van de Vereni
ging voor Onderwijs, Kunst en We
tenschappen tijdens een congres van 
dezelfde. In het onderwijs dreigt 
Clio meer en meer terrein te verlie
zen, zei Poli, en daarom pleitte hij 
ook voor de oprichting van een Aca
demie voor Geschiedenis. Wie dat 
weer moet oprichten? Dat maakt 
niets uit, zei Poll tegen zijn toehoor
ders, ’desnoods door ans van Mier- 
lo’. De historicus professor A. van 
Deursen bepleitte een grimmiger 
taktiek om de tanende belangstelling 
voor het verleden weer nieuw leven 
in te blazen. Afschaffen, dat hele ge
schiedenisonderwijs! Zal men zien 
dat de behoefte eraan weer stijgt! 
Een heleboel mensen zullen dan het 
gevoel krijgen dat ze iets missen. Ze 
zxullen zich dan gaan storten op de 
historische roman, het populaire

Dzjie Eej
Mijn commensaal doet aan internationale uitwisseling. Dat 
doet hij samen met studerende landgenoten. De vereniging 
die zij daartoe opgericht hebben houdt zich bezig met de me
dische student en zijn Umwelt. Uit veje delen van de wereld 
stromen de brieven en telefoontjes mijn huis binnen.
De praktijk heeft mij tot hun intermedium gemaakt, want bij 
zijn afwezigheid neem ik de boodschappen aan. Ik probeer al
les zo correct mogelijk door te geven al begrijp ik zelden waar 
het over gaat. Maar ik doe mijn best, want ik wil niet de stoor
zender in hun idealen zijn.
Dit jaar was het aan de Nederlandse afdeling om de General 
Assembly te organiseren. Een heel jaar heb ik de voorberei
dingen kunnen volgen. De schrijfmachine stond niet stil door 
alles wat geproduceerd moest worden. Grote en zware^enve- 
loppen vielen regelmatig op mijn deurmat. Het kwam ook wel 
voor dat ik in alle vroegte uit bed werd gebeld, omdat een van 
de aangesloten landen zonodig iets per ijlbode moest sturen. 
Na enkele maanden zat de organisatie op een dieptepunt. De 
opkomst bij vergaderingen viel tegen. Het vuur zat duidelijk 
niet in iedereen. Ik had de indruk dat nogal wat vliegen op de 
interessante internationale stroop afkwamen die te elfder ure 
ook elders nog te doen hadden. Dan werd er met de vuist op 
tafel geslagen en verdomme geroepen. Vooral als belendende 
organisaties het lieten afweten was enige morele ondersteu
ning noodzakelijk, maar au fond was hij niet te ontmoedigen. 
Hij was de eenzame zwoeger terwijl anderen hun vacantie no
teerden en dat net op die plekken in de agenda, die schreeuw
den om solidariteit en samenwerking. Ik zag het allemaal van 
op een afstand gebeuren. Af en toe riep ik naar boven, "gooi 
het er toch bij neer, je bent toch niet alleen verantwoorde
lijk”.
Helaas helpt een stuk rijstevlaai met slagroom maar even in 
zo’n situatie.
In juli nam de vergaderlust weer toe. Hier en elders in de we
reld. De telefoontjes droegen een haast karakter, boodschap
pen werden raadselachtiger. Er hing iets in de lucht.
Eindelijk was het zover dat G. naar Valkenburg afreisde waar 
de bijeenkomst werd gehouden. Ik haalde opgelucht adem 
alsof ik een heel jaar naar dit moment had toegeleefd. Ik zei 
ook al Dzjie Eej in plaats van jaarvergadering, terwijl ik aan 
het verengelsen toch al zo’n hekel heb. Net toen ik aan mijn 

boek, de krant en de radio om hun 
behoefte aan dat-wat-geweest-is te 
bevredigen, aldus Van Deursen.
(Ad Valvas)

Dreigend overschot 
aan universitaire 
ruimte
Het ministerie van O en W heeft het 
berekend: binnen een paar jaar heb
ben de universiteiten en hogescholen 
een kwart aan ruimte te veel. Dat 
komt omdat de instellingen het 
’ruimtebehoefte’ jarenlang te hoog 
hebben geraamd, zo bleek uit een 
toetsing van de gevevens van de in
stellingen volgens stringentere maat
staven. Er moet een doelmatiger ge
bruik van de ruimten worden ge
maakt, vindt minister Deetman. Hij 
denkt daarbij aan interne verhuizin
gen en het verhuren van ruimten. 
Dat verhuren zou dan wel ten gunste 
moeten komen aan het onderwijs: 
beroepsopleidingen in de tweede fase 
zouden bijvoorbeeld in de lege ruim
ten kunnen worden verzorgd. En 
ook bedrijfjes die nieuwe technologi- 
ken ontwikkelen, zouden er onder
dak moeten kunnen vinden. De mi
nister heeft gemakkelijk praten, 
vindt iemand als A. de Jager, porte
feuillehouder bouwzaken in het col
lege van de Vrije üniversiteit. Vaak 
zijn ruimten niet efficiknter te ge
bruiken dan ze nu worden gebruikt. 
Denk maar aan laboratoria en prac- 
ticazalen. Maar, geeft De Jager toe, 
bij nieuwbouw kun je er wel reke
ning mee houden.
(Ad Valvas) 

werkzaamheden wilde beginnen, ging de telefoon. In Athene 
bleek een van de deelnemers, door een ongeluk met de taxi, 
het vliegtuig te hebben gemist. Hoe moest dat nou met de reis
genote die ergens op hem zat te wachten?
De komende drie dagen zou ik telefonisch onbereikbaar zijn 
voor vrienden en familie. Ik merkte nu pas goed dat mijn tele
foonnummer op hun briefhoofd door de wereld was gegaan. 
Ze belden vanuit Schiphol, Beek en Brussel en voor allemaal 
moest ik Geerlingshof spellen. Enkele profs wisten niet waar 
en wanneer ze hun academisch licht over de toekomstige ge
leerden moest laten schijnen en vanaf het station in Valken
burg werd mij herhaaldelijk, in recht &q krom engels, verzocht 
om afgehaald te worden, het was allemaal zeer opwindend 
want iedereen had iets verwachtingsvols in zijn stem. Ik moest 
mij steeds realiseren dat ik thuis gewoon de afwas had te doen 
en andere oninteressante karweitjes. Eigenlijk ging ik mij een 
beetje buitengesloten voelen, terwijl ik niet ééns wist wat ze 
daar allemaal met elkaar bespraken. Omdat zich in mijn huis 
ook het archief bevond, belden van tijd tot tijd diverse natio
naliteiten aan om papier zus en zo op te halen. Het vervoer ge
schiedde met een oude Oostenrijkse ambulance wat wel even 
wennen was voor de buurtbewoners.
G. zag ik pas weer een week later. In gezelschap van enkele 
congresgangers, waaronder iemand van de W.G.O. uit Gene
ve, dook hij op een warme namiddag hier weer op. De man, uit 
Geneve was heel aardig. Toen hij binnenkwam stelde hij zich 
aan mij voor en zei in puur Hollands: "Tot ziens mevrouw". 
De honden moesten bij een al te uitbundige begroeting ernstig 
toegesproken worden want G., beduidde mij mimisch dat de 
man daar niet zo op gesteld was. Om hem op zijn gemak te 
stellen stak G. een hand in de bek van mijn herder. Maar toen 
ze buiten onder het lommer gingen vergaderen wist mijn hond 
ongezien in de tuin te komen, om uitgerekend naast de keuri
ge heer zijn behoefte te doen. G. steeg het schaamrood naar 
de kaken.

Enkele dagen later besloot ik toch om een kijkje te nemen in 
Valkenburg. Velen had ik in de loop van drie jaar gesproken. 
Ik wilde nu de gezichten bij al die stemmen zien. Toch voelde 
ik mij een indringer toen ik langzaam het grindpad op liep 
naar het gebouw. Gelukkig vond ik G. vrij snel in het secreta
riaat. Een kamer die niets aan duidelijkheid te wensen over

Biochemie op zoek naar bloed

6

De capaciteitsgroep Biochemie lijdt 
aan acute bloedarmoede. Voor het 
onderzoek naar de rol van thrombo- 
cyten in de bloedstolling hebben de 
medewerkers tot nu toe hun eigen 
bloed gebruikt, aangevuld met zie- 
kenhuisbloed. Maar sinds het pro
ject ”De functie van de thrombocy- 
tenpiasmamembraan in de bloed
stolling” dankzij een programma
subsidie van ZWO aanzienlijk is uit
gebreid en het ziekenhuis niet meer 
bereid is het kostbare mensenvocht 
af te staan, moet een beroep gedaan 
worden op donors, die eens in de 
maand of eens per twee maanden 
vijftig a honderd mililiter willen af
staan.

"We willen graag een groter be
stand van medewerkers en studen
ten opbouwen, zodat we iédere dag 
een of twee donoren ter beschik
king hebben, die hier in het BMC 
een buisje bloed komen afstaan. 
We kunnen namelijk alleen met 
vers materiaal werken," zegt 
Eduard Bevers, die samen met Rob 
Zwaai en Jan Rosing het onder
zoekproject voor zijn rekening

neemt. Dankzij de ZWO-subsidie is 
het programma voor zeven jaar ver
zekerd van aanzienlijke financiële 
steun, die de groep al in staat ge
steld heeft twee promovendi aan te 
trekken. Uit het bloed worden 
thrombocyten gelokaliseerd en ver
volgens wordt gekeken in hoeverre 
die in staat zijn, al dan niet via sti
mulatie met bepaalde activatoren 
zoals thrombine of collageen, be
paalde reacties in de stolcascade te 
bevorderen. Het onderzoek spitst 
zich momenteel toe op de verande
ringen in het thrombocytenmern- 
braan. die hiervoor verantwoorde
lijk zijn.
"Een tegenprestatie kunnen wij de 
donors niet bieden, behalve dan de 
hoop dat zij de wetenschap vooruit 
helpen”, zegt Bevers.
Studenten en medewerkers die zich 
willen opgeven als donor kunnen 
dat doen door een briefje te schrij
ven aan dr. E. Bevers, capaciteits
groep Biochemie, BMC.of door te 
bellen naar het secretariaat van de 
capaciteitsgroep, toestel (888)486.

J.H.
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liet. Dit was het centrum. Veel papier op de bureau's en op 
vloer. Een racefiets aan de kant, een zwarte paraplu in een 
hoek en veel bezige mensen. De muren door het hele gebou" 
en vooral in het centrum vol pamfletten met haastig geschre
ven mededelingen en verwijzingen naar de diverse vergaderin
gen. In de meeste teksten herkende ik G.'s handschrift.
Tussen deze nerveuze rommel staat hij te praten met een gé' 
deserteerde Viëtnamganger die ik nog ken van een logeerpar
tij.
"Moet je nog weg?” vraag ik aan G. en wijs op de grote fiets
tas op zijn rug. "Nee", zegt hij, "dat is mijn geheugen”.
Dan leidt hij mij rond en vanaf de publieke tribune mag ik he1 
laatste stukje van een vergadering bijwonen. Het gaat toeval
lig over geld. De gezichten zijn internationaal. Ik herken nié' 
mand.
Plotseling realiseer ik mij dat ze in deze organisatie een goeds 
leerschool voor de praktijk doorlopen. Waar wordt er meef 
vergaderd? Daarom vinden ze dit natuurlijk zo belangrijk. Ef 
dit zal doorgaan totdat er iemand opstaat die uitroept wanneet 
er weer eens inhoudelijk gepraat wordt. Ik zeg het aan 6 
maar hij verzekert mij dat ze over heel zinnige zaken praten- 
zoals de arbeidsmarkt voor jonge artsen en de kwaliteit val1 
het medisch onderwijs en nog veeel meer.
"O", zeg ik.
Later is er een persconferentie. Het bestuur heeft zich rond t11' 
felss en koffie geschaard. Naambordjes geven aan wat hun ti>' 
ken zijn. De schrijvende pers laat het helaas afweten. Een R 
porter van de ROZ wil alleen een gesprek met G. de enige NS' 
derlands sprekende in het bestuur. Dat voornemen roept vel’ 
warring op. Hoe weten ze nu wat de Director Medical Edud1 
tion namens hen gaat zeggen? De reporter wacht die discussi1 
niet af. Hij begeeft zich naar buiten om in de stralende zon d'1 
gesprek op te nemen. Als ik wegga zie ik het tweetal middd 
op een groot grasveld zitten. Ik neem mij voor om vooral •• 
luisteren als het uitgezonden wordt. Voor G. zal ik een lekk1’ 
re kwarktaart met slagroom maken in de hoop dat hij in dl' 
toekomst de tijd zal hebben om mijn grasveld te maaien.
Drie dagen later, vlak voor de uitzending laat mijn radio hd 
afweten.

Rosalie Sproot^
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Studenten die in een faculteits- of 
universiteitsraad zitting nemen 
nebben bij voorbaat een achter
band ten opzichte van het weten- 
bthappelijk en niet-wetenschap- 
Pelijk personeel. Dat komt ten 
eerste doordat zij veel informatie 
jnislopen die personeelsleden 
krijgen in de zogenaamde infor
mele circuits. Ten tweede komt 
nat omdat zij meestal korter in 
een raad of commissie zitting 
nebben en dus relatief meer tijd 
. wijt zijn aan inwerken. En niet 
ln de laatste plaats hebben zij 
een achterstand omdat studen
ten zich meestal meer ’waar 
nieten maken’.
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luidde de conclusie van het eer- 
ste rondje ervaringen en verwach- 
!'n?en uitwisselen ti jdens de cursus 
werken in Raden', begin septem- 
;5r in Amsterdam georganiseerd. 
",'j een dergelijke conclusie zal het 
gemand verbazen dat het overgrote 
Ueel van de cursisten uit studenten 
estond, ofschoon de cursus be- 

benrd was voor iedereen die als 
ruads- of commissielid een effectie- 
Ve bijd rage wil leveren aan de be- 
lu,tyorming binnen faculteit of uni
citeit. In aparte workshops wer
en verschillende facetten van het 

j?Uds- en commissiewerk belicht.
e bedoeling was de aspirant- 

raadsleden meer vertrouwd te ma- 
en niet de vaak formele gang van 
aken in een vergadering en hen 
at steviger in de schoenen te doen 
.aan tijdens de openbare diskus- 
'es- De drie Maastrichtse deelne- 

Ters staken nogal schril af tegen de 
|/>eëntwintig die uit Utrecht af- 
°tnstig waren. Daarbij moet ik 
eSgen dat een deel van de studen- 
n uit de U-raad weinig vertrou- 

een had in de cursus en van plan is
zelf een te gaan organiseren.

’^'matigheid
e onderwijsspecialist van de PvdA 

hj'6 tweede Kamer. Jacques Wal- 
‘Se- was uitgenodigd om de inlei-

1g te verzorgen. "Democratie en 
’'elnratigheid, een opdracht tot 

^enwicht" was de titel van de toe- 
.[)rdak, waarin hij de verschillen 
j^Ssen WUB en WWO uiteenzette.

et een minder gelukkig gekozen 
/’«rbeeld, het Volvo-model (waar- 
[>e‘"'beiders in plaats van steeds een 
s Paalde handeling te verrichten 
(j<ai1en een auto maken, waardoor 
ve Lnio,’vatie en dus de efficiency 

rtl°ogd wordt), en de algemene 
^Pnierking dat. op faculteitsniveau 

vaak bereikt wordt in geza- 
■ '"’jkheid, als meerdere mensen

i niet een onderwerp bezig hou- 
lllen- bestreed Wallage het argu- 
Ww'" c'at voorstanders van dé" 
tie^ - Vaak hanteren, dat democra- 

. Him of meer doelmatigheid im- 
Phceert.
\^UrJ.u’t z’jn politieke ervaring deed 
tip' a®e z’Jn gehoor nog enkele nut- 
onC,tlPs aan de hand. Terugkomend.

P de WWO hield hij de moed erin 
()or te stellen dat hoewel de WWO 

een zwaarder accent legt op profes
sioneel mamagement dan de WUB. 
die meer de nadruk legt op demo
cratische besluitvorming. het uit
gangspunt toch een mengvorm van 
deze twee vormen van leiding geven 
blijft. De raden blijven het bestuur 
ondanks alles beinvloeden en bepa
len.
In de eerste workshop die ik mee
maakte werd de vergaderprocedure 
in de faculteitsraad besproken. 
Voor een leek als ik erg leerzaam. 
Je kon oefenen met procedures, 
spreekrondes, moties, amendemen
ten. stemprocedures en dergelijke. 
Voor raadsleden met enige ervaring 
viel er wenig nieuws te leren, maar 
ze werden zich beter bewust van de 
problemen waar onervaren raadsle
den mee zitten.
De tweede dag begon weer met een 
lezing, deze keer over de vraag hoe 
een raad het best greep kan krijgen 
op het te vormen beleid. Met veel 
tam-tam trapte J. Wijnands, organi
satieadviseur en adviseur van on
dernemingsraden, een hoop open 
deuren in. Het werd Wijnands in de 
vargenronde dan ook niet gemak
kelijk gemaakt en ik mag wel zeg
gen dat hij een beetje afdroop.
In de workshop van de tweede dag 
kon je leren hoe je een betoog zo
danig voorbereidt, opbouwt en pre
senteert, dat de inhoud ervan goed 
overkomt. Je kon oefenen in het 
maken van een verhaal, je zenuwen 
beheersen, je een houding geven en 
het spreken, het was weer leerzaam 
voor de mensen die op dat gebied 
weinig ervaring hebben, en de an
deren konden er hun zelfvertrou
wen mee ophalen.
In de laatste workshop "Argumen
teren en discussiëren" werd ‘s mor
gens eerst de theorie doorgenomen 
over fouten in argumenten, trucs in 
de diskussie. de zwaarte van argu
menten. hun psychologisch effect 
en’ het gebruik van argumenten op 
het juiste moment van de strijd. De 
middag was gereserveerd voor een 
vergadercasus. Het niveau van deze 
workshop was niet bijzonder hopg, 
omdat er vaak te lang werd stilge
staan bij zaken de deelnemers al 
lang doorhadden. Toch hebben we 
drie gezellige dagen beleefd met ge
motiveerde, actieve deelnemers, 
eigenlijk een ideale onderwijs
groep. Hopelijk hebben de organi
satoren uit de evaluatie meegekre
gen dat het niveau volgend jaar best 
wat hoger mag; daarvoor hebben de 
deelnemende studenten zich vol
doende waar gemaakt.

Christianne Mattijssen

Oproep NVMP
Arno Winters, huisarts te Brunssum en 
contactpersoon voor Zuid-Limburg wil 
graag in contact komen met artsen- 
NVMP leden die na hun militaire dienst
plicht "herhalingsplichtig" zijn en een 
beroep gedaan hebben, of dat overwe
gen te doen, op de wet Gewetensbezwa
ren Militaire Dienstplicht. Tel. 045- 
255729..

Studenten in Europahuis?
Het Europahuis in Bemelen zal 
waarschijnlijk deze maand nog 
in gebruik genomen worden als 
studentenhuis. Bij de studenten
administratie heeft zich een eige- 
naar-in-spe gemeld met een inte
kenlijst voor vijftig kamerhuur
ders, die binnen de kortste keren 
vol was. Oorspronkelijk zou het 
pand, dat al enkele jaren leeg 
ligt, per 1 september beschik
baar komen, maar door vertra
ging bij de verkoop moeten de 
kandidaat-bewoners nog even 
geduld hebben.

Als de koop definitief doorgaat zul
len de bewoners voor driehonderd 
gulden in de maand gehuisvest wor
den. De nieuwe eigenaar is ook van 
plan een kok in dienst te nemen, die 
voor 45 gulden per persoon en per 
week de bewoners gaat voeden.
In het verleden is het Europahuis 
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GOEIE PIEK 

PER DAG 
JE EIGEN 

STUDENTEN 
ZIEKTEKOSTEN 
VERZEKERING

Voor slechts f 398,- per jaar 
(dus om precies te zij nf 1,09 per dag) 
ben je verzekerd tegen de kosten van 
huisarts, apotheek, medisch specia
listen en ziekenhuisopname. Boven
dien heb je een complete dekking 
tegen alternatieve geneeswijzen.

Het eigen risico is slechts 
f 140,- per jaar. Een extra premie 
voor tandartskosten bedraagt f 150,- 
(eigen risico f 50,-) per jaar.

De Studenten Ziektekosten 
Verzekering: betere dekking, lagere 
premie.

NBBS: méér dan reizen
I------------ ----------------------- -----------------------------

Bel voor informatie met NBBS Reizen, tel. 071-145044, galangs |
■ bij één van de 28 NBBS Reiswinkels of stuur de coupon op
I aan NBBS reizen, Postbus 11054, 2301 EB Leiden.
| Informeer mij vrijblijvend over:
| □ de Studenten Ziektekosten Verzekering
I □ de Studenten Extra Pakketdekking

I naam ________
I adres______ —.
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door de eigenares, mevrouw Roo- 
ding, al te huur aangeboden aan de 
Stichting Studentenhuisvesting 
Maastricht, die het aanbod echter 
heeft afgeslagen. Volgens Hans 
Wenting. die namens de stichting 
het pand bekeken heeft, was er ze
ker drie a vier ton nodig om het 
pand redelijk bewoonbaar te maken 
en zou de exploitatie teveel proble
men opleveren voor de stichting. 
"Als het in de huidige staat ver
huurd wordt, denk ik dat je de stu
dentenhuisvesting geen dienst be
wijst. Een aantal kamers is veel te 
klein, en andere zijn in slechte 
staat. Overigens heb ik zo mijn twij
fels of de koop wel doorgaat. Als al
les in orde was, had het geld voor de 
aankoop al lang overgemaakt moe
ten zijn, maar dat is nog steeds niet 
gebeurd en ik heb aanwijzingen dat 
dat ook niet zal gebeuren.”

Grote kamernood
Volgens de medewerkers van de 

studentenadministratie is de strijd 
om de kamernood op te lossen nog 
nooit zo hopeloos geweest als dit 
jaar. "We schamen ons eigenlijk 
om twintig gulden inschrijfgeld te 
vragen, omdat we bijna niets te bie
den hebben. Er worden weinig ka
mers aangeboden en als ér een 
wordt aangeboden zitten er meestal 
grote nadelen aan vast: je moet in 
het weekend weg zijn, iemand ver
zorgen, of de kamer ligt ver buiten 
Maastricht. Maar het ergste zijn de 
prijzen: de mensen vragen rustig 
350 gulden voor een kamer van drie 
bij drie. Je ziet vaak studenten die 
maar niet verder zoeken en bij hun 
ouders blijven wonen."
Hoeveel studenten geen kamer 
kunnen vinden is volgens de studen
tenadministratie onmogelijk te 
schatten. "Er zijn er veel die inzien 
dat het geen nut heeft je te laten in
schrijven. Die gaan via via op zoek 
of kijken elke morgen in de krant.”

JH
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De weeskinderen van Albeda op eigen benen
Bij de officiële opening van de ekonomische faculteit vorig jaar bekende de bouwde- 
kaan prof. dr. Wil Albeda dat hij in de twee jaren van voorbereiding het ”La faculté, 
c’est moi”-gevoel niet altijd had kunnen onderdrukken. Precies een jaar later vertrekt 
Albeda als bouwdekaan. Hij blijft nog min of meer symbolisch als buitengewoon hoog
leraar aan de faculteit verbonden, maar zijn hoofdaandacht is voortaan gelegen bij de 
Wetenschappelijke Raad voor het Regeringsbeleid, waarvan hij sinds 1 september
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Albeda laat een faculteit achter met 250 studenten, verdeeld over het eerste en tweede ntnten vo 
jaar, vier hoogleraren, waarvan de oudste 38 is en een groep medewerkers, die alge- ^)"werkin 
meen wordt aangeduid als ’een stel jonge honden’. . gln zulk
Hoeveel werk er ook nog gedaan moet worden en hoeveel onzekerheden de opbouwfase lien^kten 
ook te bieden heeft, binnen de faculteit heerst het gevoel dat de zaak stevig in de steigers eeraf.er ku 
staat. u ■

voorzitter is.

"De rol van Albeda is natuurlijk 
erg belangrijk geweest voor de fa
culteit. Hij is een vertrouwenwek
kende figuur.overal waar hij komt. 
Hij heeft de faculteit bekend ge
maakt en door hem kwamen stu
denten op Maastricht af. En daar
naast heeft hij grote politieke vaar
digheden, waarmee hij bezwaren 
van buiten de faculteit kon wegwer
ken. Je weet dat niemand uit de vijf 
andere faculteiten om een zesde fa
culteit gevraagd heeft; van capaci
teitsproblemen was helemaal geen 
sprake. Het unieke van hem lag ex
tern, maar ook intern heeft hij werk 
van groot belang gedaan. Je moet 
bedenken dat hier alleen maar jon
ge mensen rondlopen. Het is heel 
prettig als daar een vaderfiguur bij 
zit, die de plooien zo gemakkelijk 
kan gladstrijken. Maar ik denk dat 
de trein na drie jaar Albeda zo goed 
op het spoor staat, dat we op eigen 
kracht verder kunnen”. Zo schetst 
prof. dr. Joan Muysken, hoogleraar 
in de Algemene Ekonomie, de si

tuatie die ontstaan is na het vertrek 
van bouwdekaan Albeda. Als be
wijs voor zijn bewering verwijst 
Muysken naar de zojuist gearriveer
de externe beoordeling van het 
voorwaardelijk gefinancierde on
derzoekprogramma van de facul
teit. De KNAW-commissie, die het 
programma beoordeeld heeft, 
noemt het "groot en ambitieus op
gezet, hetgeen zekere risico's met 
zich meebrengt”. Maar desondanks 
luidt de conclusie: "Ofschoon de 
commissie zekere risico's aan dit 
programma verbonden acht, komt 
zij op grond van de goede kwaliteit 
van de groep en de grote maat
schappelijke en wetenschappelijke 
betekenis van het programma tot 
een positief oordeel".

In de rats gezeten
"We zijn erg blij dat het program
ma goedgekeurd is, maar we heb
ben wel in de rats gezeten . We wis
ten totaal niet hoe die commissie 
zou denken over onze multidiscipli

naire aanpak met elementen van 
bedrijfsekonomie en algemene eko
nomie’’, zegt een opgeluchte Muys
ken.
De gunstige beoordeling van het 
programma kan de faculteit verze
keren van 8,2 plaatsen via de B-fi- 
nanciering, maar of die er ook zul
len komen is nog de vraag. Volgens 
de interne verdeling van de B-plaat- 
sen kan de ekonomische faculteit 
recht doen gelden op slechts vijf 
plaatsen, zodat de overige 3,2 plaat
sen uit het A2-deel moeten komen. 
Jan Schrijen, die sinds kort als be
leidsmedewerker onderzoek aan de 
faculteit verbonden is, legt uit hoe 
het 'groot en ambitieus' opgezette 
programma van onderzoek in el
kaar steekt: ’’ Vanwege de interdis
ciplinaire opzet is vijftig procent 
van onze onderzoekcapaciteit opge
nomen in het programma voor de 
voorwaardelijke financiering, van
daar die opmerking over de ambi- 
teuze opzet. Als we niet ambitieus 
waren, konden we het hier wel ver

geten. We hebben een dakpancon
structie bedacht voor het onder
zoeksprogramma: de vier onderde
len passen over elkaar en kunnen 
verder uitgeschoven worden naar
mate de faculteit verder groeit. Het 
centrale thema wordt gevormd door 
de eerste twee onderdelen. Ar
beidsmarkt en Arbeidsoranisaties, 
en behandelt de aansluiting tussen 
vraag en aanbod van arbeid. De 
derde dakpan. Arbeid en Technolo
gie is men bezig uit te schuiven: er 
zijn twee buitengewoon hooglera
ren in aantocht, Prakke en De Her
tog. Daarna is de vierde dakpan aan 
de beurt. Arbeid en Publieke Sec
tor. Die dakpan moet nog helemaal 
worden uitgeschoven".
Inmiddels is ook een bescheiden be
gin gemaakt met contractonder
zoek. Volgens Schrijen gaat het om 
vier kleine kortlopende projecten. 
"Je moet er rekening mee houden 
dat bij ekonomen een heel andere 
contractcultuur geldt dan bijvoor
beeld bij de medici, waar het vaak 

om miljoenen gaat. Bij ons is het r>u 
meer een vorm van maatschappé'l 
lijke dienstverlening. We moetefli 
ervoor oppassen dat die vorm van 
onderzoek niet leidt tot versnippe- 
ring. We willen een samenhang bej 
waren tussen het onderzoek, of dat] 
nu uit de eerste of de derde geld' j 
stroom komt. Daarom streven we 
naar de oprichting van een instituut ] 
Begin volgend jaar moet daar een I 
constructie voor gevonden zijnd 
waarbij de faculteit via de raad toe-1 
zicht houdt op wat daar gebeurt- 
Het is niet de bedoeling dat zo'n in
stituut gebruikt wordt om je aan del 
faculteit te onttrekken. Het gaat et 
alleen om dat we sneller en slag'l 
vaardiger kunnen werken met het] 
aantrekken van onderzoek, daarom 
worden beheer en coördinatie apart 1 
in zo'n instituut ondergebracht. We 
zitten alleen nog te zoeken naar een 
geschikte naam. In de voorlopige 
opzet hebben we het steeds gehad 
over het LIEO, het Limburgs Insti' 
tuut voor Ekonomisch Onderzoek-
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L‘lar dat lijkt teveel op LIOF. Nu 
1^,0 naar een bekend Limburgs 
Lk -?m’ w>ens naam we kunnen 

ru|ken, als ie er een kent mat» je 
ei Zeggen".

^K^U-instituut
I '?■ er^en*s d‘c Albeda heeft ach- 
■M, 8elateti behoren nog enkele 
■|Evrdevo>le stukken. zoals het ver

■ an rderde p,an voor de vestiging 
BSénseen Instituut voor Werkgele-

'd i»jld en Technologie van de Uni- 
H1 Nations University. De studie 

de haalbaarheid is inmiddels 
|||8 8?nnen en staat onder leiding van 

■Lnt|dr' Cooper, directeur 
■r‘.dlK'’ 'ns‘,u,e *or Social Studies. 

ens de persconferentie waarop
■ n Plan wereldkundig werd ge-

I
'liét *’ i'et Cooper weten dat het 

lf . °tn een klein instituut van vijf 
fe|len niensén gaat. Hoe groot het 
en Worden 'S een van de vra- 
oekdle '1Ct haalbaarheidsonder- 
ioo 2a‘ beantwoorden: "We weten 
ld8-n’et .^Ike taken en functies er 
taa ndehjk in het advies komen te 

^aast onderzoek kun je bij- 
Idvi ee'd denken aan training en 

(et eri9ë van regeringen".
,n , !nS‘itUut za' weliswaar opereren 
jnitr verantwoordeiijkheid van de 
>and Nations University, maar de 
'Ur 11161 de Rijksuniversiteit Lim- 
,||eI zeer nauw zijn, verwachten 
■n ^trokkenen. Volgens Cooper 
toor ?eda is ten eerste gekozen 
ivl Nederland als kampioen op 
n 8ebied van de ontwikkelingssa- 
,niv,er'<'ng en ten tweede voor een 
,ea 6rs'teitsstad die centraal gele- 
eit ' fet een groot aantal universi
ty.? en instituten binnen een 
'1u?sLVan tweehonderd kilometer.

jk|)S 1° z*et interessante moge- 
istit den tot samenwerking met het 
eid Ut: b>e verhouding tussen ar- 
'ünteet1 technologie is een van de 

■ 'hde R WaaroP ons onderwijs en 
’ fet z°ek zich speciaal richten.

'er<jeOntw>kkelingsaspect ligt wat 
laar Van ons bed- °ns denken 
en pVer moet zich nog ontwikke

lde Pinten Z'jn meer dan genoeg argu- 
eU neiiw Voor een uitgebreide sa
fe6' *et>in er^’nS te bedenken. In het 

•ont'LZuHen er goede informele 
'ase |je |aj en gelegd moeten worden, 
efS eer(j’-6r kunnen worden geformali- 

u'd h '^fa'dsgeschenk van de universiteit voor Albeda’s bewezen diensten: 
’k ll'',l'lei^,°illten tu,n^an^ ,ner inscriptie, die een plaats krijgt in de hal van de

Voor een groot deel is het ook aan 
Albeda te danken dat de faculteit 
op verzoek van het ministerie van 
onderwijs en wetenschappen onder
zoek gaat verrichten naar de aan
sluiting tussen onderwijs en ar
beidsmarkt, een stokpaardje van 
Albeda. Het ministerie stelt daar
voor in beginsel vijf jaar lang vijf 
onderzoekersplaatsen ter beschik
king. Dr. J.A. Heijke, verbonden 
aan het Nederlands Economisch In
stituut, is voor die opdracht de juis
te vraagstelling aan het formuleren, 
want volgens Schrijen moet voorko
men worden dat dergelijk onder
zoek te beschrijvend wordt. "Wij 
willen een fundamentele vraagstel
ling".

Valkuil
Is de faculteit dan bang in de valkuil 
van het onderwijs te worden gevan
gen, zoals de juristen overkomen 
is? "Nee”, zegt Muysken uitdruk
kelijk. "Als faculteit moeten we 
concurreren met de andere vijf eko- 
nomie-opleidingen. Er is capaciteit 
genoeg. Wij hechten daarom erg 
aan hoge onderzoeksnormen. Dan 
moet-je om niet in de knoei te ko
men met je onderwijsprogramma 
ervaren onderzoekers aantrekken. 
In prinicipe nemen we dus geen be
ginnende onderzoekers aan die nog 
moeten promoveren.”
Prof. dr. Paul van Loon, zojuist be
noemd tot nieuwe dekaan van de fa
culteit en met zijn 38 jaar de oudste, 
hoogleraar, ondervindt dagelijks de 
problemen die een dergelijkè selec- 
tienorm met zich meebrengt. "Het 
is gewoon rampzalig, vooral in de 
sfeer van de universitaire hoofddo
centen. Als we die nodig hebben, 
adverteren we internationaal, in 
Nederland, Belgie en Duitsland, als 
tenminste het vakgebied niet ty
pisch Nederlands is. Maar dan nog 
is het bijna onmogelijk geschikte 
kandidaten te vinden. Het pro
bleem is groot bij bedrijfsekono- 
men, maar bij financieringsdeskun- 
digen is het helemaal onmogelijk 
om met banken en het bedrijfsleven 
te concurreren. We hadden laatst 
een vacature voor een hoofddocent 
waar twee kandidaten op afkwa
men, waarvan er een geschikt was. 
In een ander geval meldden zich 
drie Nederlanders, een Belg en 

twaalf Duitsers. Daar zat een ge
schikte kandidaat tussen, een uni
versitair docent, die in zijn faculteit 
niet verder kwam. Toen ze merkten 
dat hij gesolliciteerd had. werd hij 
ineens benoemd tot hoofddocent en 
kreeg hij alle faciliteiten waar hij 
om vroeg. Je kunt alleen goede 
mensen krijgen als ze ergens anders 
helemaal zijn vastgelopen. Ook bij 
lagere rangen kom je dat probleem 
tegen en ik vrees dat het zelfs moei
lijk wordt om goede aio’s te vinden, 
want daarvoor zijn we ook aange
wezen op andere faculteiten, zolang 
we geen eigen afgestudeerden heb
ben. Alleen bij hoogleraren kom je 
weinig problemen tegen. Dat wil 
iedereen wel worden".
Hoe los je dat probleem nu op? 
Muysken: ”Je moet niet te star aan 
de regels vasthouden als je met kan
didaten onderhandelt, maar wat dat 
betreft kan Personeelszaken niet 
erg flexibel zijn. Die mensen zijn 
gebonden aan richtlijnen, die wei
nig speelruimte laten". Van Loon: 
"Als je nu kijkt naar een hoofddo
cent, dat is iemand die praktisch op 
hetzelfde niveau zit als een hoogle
raar. ook financieel. Waarom kun 
je kleine stapje dan niet zetten? We 
moeten zelf ook nog leren waar pre
cies onze onderhandelingsgrenzen 
liggen, maar we moeten toch goed 
oppassen voor rechtsongelijkheid, 
want voor je het weet zit je met een 
hele zooi uitzonderingsgevallen te 
kijken”.

Onderwijs
Hoe is het de eerste lichting van 99 
studenten, die vorig jaar aan de stu
die begonnen is, vergaan? Voor 
Maastrichtse begrippen zijn de sco
res bij het propedeuse-examen niet 
klinkend, ook al zal het percentage 
geslaagden enige procenten boven 
het landelijk gemiddelde liggen. 
Eind augustus stond van 24 studen
ten vast dat zij het hele examen 
moesten overdoen, terwijl 27 stu
denten definitief geslaagd waren. 
De rest is voorwaardelijk of tijde
lijk voorwaardeiijk tot de docto
raalfase toegelaten. Muysken ver
wacht dat het percentage geslaag
den in de buurt van de 70 procent 
komt te liggen, terwijl het landelijk 
gemiddelde tussen de 55 en de 60 
procent schommelt. "Voor Maas
trichtse begrippen is ons percentage 
inderdaad niet zo hoog”, geeft hij 
toe. "Ik kan daar moeilijk oorza
ken voor aangeven, behalve dan dat 
het eerste blok van het jaar mis
schien wat onevenwichtig was opge
bouwd. Dat blok had twee doelstel
lingen: je moest leren met het on
derwijssysteem te werken en je 
moest leren begrijpen dat je hard 
moest werken in het eerste jaar om 
een breed overzicht van de ekono- 
mie te krijgen. Ik vrees dat het laat
ste niet goed uit de verf is gekomen. 
We hebben nu de hand in eigen 
boezem gestoken en het huidige 
eerste blok neigt meer naar de an
dere kant". Van Loon: "Blok 1.1 is 
twee jaar geleden ontworpen, 
sindsdien hebben we veel geleerd 
van ontwikkelingen die zich in de 
tussentijd hebben voorgedaan. De 
weerslag is in alle blokboeken te 
vinden. Ik verwacht dat de exa- 
menscore uiteindelijk veel hoger zal 
komen te liggen dan bij de oudere 
faculteiten als ik zie met hoeveel en
thousiasme en motivatie hier ge
werkt wordt."
Huub Meijers, een van de studen
ten van het eerste uur, ex-lid van

Joan Muijsken (l.) en de nieuwe dekaan. Paul van Loon (r.).
het faculteitsbestuur en nu facul- 
teitsraadslid voor de NSEM, vindt 
ook dat het eerste blok ertoe heeft 
bijgedragen dat de studie door veel 
studenten is onderschat. "Het be
gin was erg vrijblijvend, zodat de 
veel studenten een verkeerd beeld 
kregen. Ze kwamen er te’laat achter 
dat je je niet meer op je studie kon 
concentreren als je op het laatst nog 
pittige practica moet lopen en een 
scriptie schrijven. Die moeten alle
maal voldoende zijn. Vooral voor 
mensen met een deficiënt vakken
pakket, die geen wiskunde of boek
houden gedaan hebben, werd het 
dan erg moeilijk. Gelukkig is dat dit 
jaar veranderd en begin je meteen 
met statistiek”.

Studenten
Meijers heeft bewust gekozen voor 
een studie in Maastricht, vanwege 
het onderwijssysteem en omdat hij 
er een baantje naast kon nemen (hij 
is nu voor twee dagen in de week 
student-assistent. Voordat hij eko- 
nomie ging studeren, heeft hij de 
HBO-opleiding Landmeetkunde 
gedaan en een avondopleiding Mi
lieukunde. Dankzij zijn grote stu- 
die-ervaring kan hij zijn ekonomie- 
studie gemakkelijk binnen de veer
tig uur per week af. "Dat geldt 
denk ik voor iedereen, behalve op 
bepaalde momenten voor studenten 
met een deficiënt pakket. Die heb
ben geweldige pieken in hun studie
belasting”. Ondanks het experi
mentele karakter is het eerste jaar 
voor de studenten redelijk soepel 
verlopen, vindt Meijers. "De blok
ken zaten soms niet zo handig in 
mekaar, op de voortgangstoets 
kreeg je teveel vragen, af en toe wa

ren er niet genoeg bopeken in het 
Studielandschap en de practica wa
ren erg pitig, omdat ze niet altijd 
even goed aansloten op de voorken
nis, maar voor de rest is het me pri
ma bevallen”. Zijn kamergenoot 
René Vogels, eveneens student-as
sistent en afkomstig van de HEAO, 
bevestigt die opvatting. Hij is op
richter van de studievereniging HA
DES, waarvan zeventig procent van 
de studenten lid is. Bestaat er dan 
de neiging onder ekonomiestuden- 
ten zich af te zonderen van de ande
re faculteiten? Vogels: "Iedereen 
kent elkaar en we hebben veel on
derling kontakt. Kom maar eens 
kijken in de Preuverij en let dan 
vooral op de tafelvoetballers, dat 
zijn allemaal ekonomen".
De meeste studenten komen uit de 
omgeving van Maastricht en woon
den in het begin van het jaar nog 
thuis bij hun ouders. In de loop van 
het jaar zijn er steeds meer op ka
mers gaan wonen, waardoor ook 
’s avonds het onderlinge kontakt 
groeide.
De summiere gegevens over de 
tweede lichting studenten. 154 in to
taal, laten een studentenpopulatie 
zien met een sterk regionaal accent: 
67 studenten komen uit Maastricht 
of de directe omgeving en 120 uit 
Limburg. Voor een ekonomie-op- 
leiding is het aantal vrouwen niet 
gering: 30 vrouwen tegenover 124 
mannen.

Bedrijfs of algemeen?
Voor de kwartiermakers van de fa
culteit lag er een grote uitdaging. 
Aan het kopiëren van bestaande 
ekonomie-opleidingen was geen be
hoefte: iedereen was het erover
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eens dat Maastricht zich van de rest 
moest onderscheiden doof de goede 
gewoonten over te nemen en de 
slechte te vermijden.'We zijn ten
slotte in de eerste plaats concurren
ten van de andere opleidingen’.zegt 
Paul van Loon.. Wat wij hier inhou
delijk wilden was in geen van de be
staande faculteiten mogelijk, omdat 
die geen geintegreerde multidisci
plinair gerichte aanpak kennen. Nu 
het bij de anderen begint door te 
dringen hoe wij het Onderwijs aan
pakken, krijgen we steeds meer ver
zoeken om hier eens rond te mogen 
lopen'.
Het meest unieke van het Maas
trichtse onderwijs is de poging om 
de algemene ekonomie en de be- 
drijfsekonomie dichter bij elkaar te 
brengen. ’Integratie is geen reële 
term’, waarschuwt bedrijfseko- 
noom van Loon: 'Bepaalde eigen
heden kun je eenmaal niet weg
drukken en er blijven natuurlijk 
monodisciplinaire elementen in het 
onderwijs zitten’. Joan Muysken. 
die de Algemene Ekonomie bedrijft 
en die vorige week samen met be- 
drijfsekonoom prof. dr. Hein 
Schreuder een dubbele inaugurale 
rede wijdde aan dat thema, meent 
dat de scheiding tussen de twee vak
ken veel te ver is doorgevoerd: ’Ik 
spreek veel oudere hoogleraren die 
het erg spijt dat de algemene en de 
bedrijfsekonomie zo uiteen zijn ge
groeid. Men houdt het erop dat het 
meer een sociologisch probleem is, 
een kwestie van mentaliteit die 
ieder voor zich ontwikkeld heeft.

Nu is het moment gekomen dat je 
moet deconditioneren. Hier kun je 
dat doen omdat je een belangrijk 
vehikel tot je beschikking hebt: het 
probleemgeoriënteerd onderwijs’. 
Van Loon voegt daaraan toe: ’Dit 
onderwijssysteem appelleert aan 
het zoeken naar gezamenlijke ele
menten in vakgebieden; hier is de 
stimulans aanwezig om verbanden 
te leggen in plaats van de stimulans 
om je in je eigen vak terug te trek
ken’. Wie door de gangen van de 
opgeknapte Waterstaatvleugel, te
genwoordig tuinvleugel geheten, 
loopt, ziet ook aan de kamerinde- 
ling dat de twee richtingen lijfelijk 
nader tot elkander zijn gebracht: 
bedrijfsekonomen en algemene 
ekonomen zijn door elkaar gehuis
vest. Toch dreigde er in het begin 
iets mis te gaan in de plannen. Van 
Loon vertelt dat in de eerste opzet 
van het onderwijs het accent sterk 
lag op de benadering vanuit de alge
mene ekonomie. 'Dat was niet zo 
verwonderlijk, want in de eerste 
groep consulenten zaten zeven alge
mene ekonomen en één bedrijfse- 
konoom. Je ziet dat vanaf het mo
ment dat de bedrijfsekonomen bin
nenkwamen, er heel wat veranderd 
is in de blokboeken. Als je het vori
ge eerste jaar vergelijkt met het hui
dige eerste jaar, dan zie je een 
enorm verschil’. Muysken vindt die 
aanvankelijke eenzijdigheid heel 
begrijpelijk: 'Er was helemaal geen 
traditie op dat terrein. Voor ons als 
algemene ekonomen was dat eerste 
jaar een duidelijk systeem, vol

strekt logisch. Maar toen de be
drijfsekonomen binnenkwamen, 
bleek dat ieder van de twee richtin
gen zijn eigen logica had’.

Afwijkend
Ondanks hun eed van trouw aan het 
probleemgeoriënteerde onderwijs 
wijken de ekonomen op een punt 
ingrijpend af van de leer. Er wor
den blokboeken gemaakt voor de 
eerste tweeeneenhalf jaar. Daarna 
wil men het onderwijs veel flexibe
ler maken met een grote keuzevrij
heid voor de student. De tutor zou 
dan de rol van inhoudsdeskundige 
gaan vervullen. 'De docenten kun
nen in die fase meer student-gericht 
te werk gaan.' zegt Muysken. ’Met 
zo’n flexibel systeem zijn aan ande
re faculteiten goede ervaringen op
gedaan in de vorm van doctoraal
werkcolleges en semestercursussen. 
Voor ons lijkt het me nog meer ge
schikt, omdat de student in dat sta
dium al goede studievaardigheden 
heeft verworven. Daarom willen we 
die mogelijkheid openlaten'. Vol
gens van Loon is die keuzemoge
lijkheid bittere noodzaak . 'Een ba- 
sisekonoom kun je niet afleveren. 
De markt voor ekonomen zit nu 
eenmaal anders in mekaar. Er wor
den specialisaties gevraagd.'

men. Dat is een gevolg van de in
spanningen van de samenstellers 
van de blokboeken om praktijkge
vallen uit de directe omgeving als 
casus op te dienen. In blok 2.1 
wordt de vestiging van een polypro- 
pyleenfabriek door DSM behan
deld. gedeeltelijk in aanwezigheid 
van de mensen die in werkelijkheid 
met de investeringsbeslissing te ma
ken hebben gehad en in het blok dat 
daarop volgt komt het thema arbeid 
aan de orde via een fictief uitzend
bureau. Andere ondernemingen in 
de omgeving die meegewerkt heb
ben aan het leveren van praktijk-

voorbeelden zijn Macintosh.
ABP en Océ-van der Grinten. jre 
die manier krijgen we tien a t» '-’ll 
casussen uit de directe omge'^.
Alle bedrijven die ik tot nu toeLh,.le^ 
naderd heb, vinden het bijzo^^'11 der 
plezierig om op die manier aa£ • Algei 
onderwijs me te werken, al maf WlJsprr 
natuurlijk geen tijd kosten. Ofln 
manier leg je heel plezierig kon^' e s,ud 
dat later kan uitmonden in eenrripiyan 15 
nauwere samenwerking

Uit het leven gegrepen
Een aspect dat bijzonder opvalt in 
het onderwijsprogramma van het 
tweede jaar is het fel realistische ka
rakter van de aangeboden proble-

In onze koffie-shop kunt u 
iedere dag zeker twee 
verschillende soorten hartig 
gebak proeven, zoals 
preitaart, champignontaart, 
courgettetaart of pizza.

Uiteraard zijn er ook belegde 
broodjes, saucijzenbroodjes 
of kaasbrioches.

Verder is er een gezellige 
leestafel met veel literaire 
bladen ter uwer beschikking.

nauwere samenwerking, bij t (ïU!Uni'.'n 
zoeken naar stageplaatsen of 'y i9^r*ds 
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De ziektekostenverzekering NSGS 
van de Stichting VGZ is op het lijf 
geschreven van iedere student aan 
Universiteit, Hoge School of HBO.
De premie is aantrekkelijk en de 
dekking is ruim: niet alleen in 
Nederland maar ook in de rest van 
Europa. En bij stage is er wereld- 
dekking.
Ingeval van hoge kosten kan het 
Noodfonds van de NSGS- 
verzekering soms nog bijspringen.

Ui l,,f XeSboekl 
Open: zondag van 10.00-14.00 uur, maandag van 8.00-18.00 uur, dinsdaf resPond, 
gesloten, overige werkdagen van 8.00-18.00 uur. j r
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------KeTU 
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Steeds we. 
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lnd'e 'Ude 
,Ptndvan | 
gS Vrijd 
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VGZ verzekering 
tandheelkundige hulp 
/ 22- p.p. per maand.

VGZ is een Stichting die geen 
winstoogmerk heeft, en dat merkt u 
zowel aan de premie als aan de 
verzekerings- en toetredings
voorwaarden.
Wilt u meer informatie: bel dan of 
stuurde bon in.

WIE'T
EVENTJES BESTU

DEERT, KIEST VOOR 
DE NSGS-STUDENTEN

ZIEKTEKOSTENVER
ZEKERING VAN

0 
'0

NSGS
fAIIDAkl NSGS-verzekerini
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Mededelingen

tosh.

r it t"lreau Onderwijs FdG
>mge' . ...
,u ,l\uh' e studenten
bi iZ(’C ei* der Geneeskunde

j treft.
;r aaUL ''’gemene informatie voor het
tl tTltir trw'is Programma 1985/1986
n. Öfln .
’ kon1^' c s'udenten geneeskunde is in de 
n eel’s Van augustus 1985 uitgebreide 

bij | u Um'informatie toegestuurd over 
n of ’■ °,adcrwijsprogramma van het studie-

’ tochure (kenmerk BO 85-10.079) 
Herfcde student over:

en einddata blokken;
, schema onderwijsgroepbijeen-

3

H

, a ®-enwoordigers van de blokken 
ie |C sta8eProgramma‘s;
tied*11"1 Van de voortgangstoetsen (als- 
iin,L re®'ement van orde en handlei- 
oet V°or de interpretatie van de 
....Ultslag). bloktoetsen en vaardig- 
ni'^'avtsen;
sj^’afiebalie Bureau Onderwijs 

’l0kboeken;
boeken;
jaarboeken;

)rjlc?ids;
i -*aiisatie van onderwijsgroepen en 
M2erwijs; ■ ■

en eva*uat,ePro8ramma

Idv Van 'afioudsdeskundigen; 
.(jrjhoekenlijst;

insdaf resP°ndentie met de faculteit.

U aan deze informatie grondig 
—^tcbikt j VOOr uzelf hct 8ehcle iaar tcr 

L. 'n® ,c houden en voorzover no- 
? Weer te raadplegen. Mocht u 
’ ku ere 'nformatie willen inwinnen, 
brij' U daarvoor steeds terecht bij de 
Sdie“ebalie van het Bureau Onder- 
’Pe hjdens het academisch jaar is 
' t/ Van ' 1 30-12.30 uur (van maan- 
n j vrijdag) in het Hoofdgebouw. 

8Crsestraat 53.

n* A||e
:reft. v VlJ^e‘ en zesdejaarsstudenten 

' . taReboeken jaar 5 en jaar 6

krèidVerleden werden stageboekcn 

Hteit V'a de secretariaten van de ca- 
1 deS^r°ePen- Door het toenemen 
:idin "'dntaden studenten en een uit- 
: is fe an de affiliaties van de facul- 
fcbo4S'°tei’ de verspreiding van de 

<J l en ,e centraliseren.
Pent SePtemfier 1985 ontvangt iedere 
geh0J?'n hct vijfde jaar per post alle 
lurenj en Van de staScs d*c hij of zij 
1 V() C aet academisch jaar gaat vol- 

1de sl.r de vijfdejaars gaat het hierbij 
|de (,a^esChirurgie. Interne Genees- 
fc n Oriëntatie in de huisartsprak-

Zes<je:
*°ekep ars s,utlent ontvangt alle sta
de jaa Van de overige stages van het 
flemi A . hi' °f zij gedurende het 
1 Pro, jaar 1985/1986 gaat volgen, 
r 5 ekrarr,rnaboekje keuze-onderwijs 
Hird "'ordt eveneens aan u toege-

'fcht Ut'
b<?Jde"s uw cosehap behoefte 
tgebo^ een extra exemplaar van een 

g. jtebt bi dan kunt u daarvoor steeds 
t\vijs p1 de balie van het Bureau On-

cuikftedS,uden,en
treft. | er Geneeskunde 
reau . jarmatiebalie 

underwijs FdG

'aform-.t-
s F\jq ‘.hehalie van Bureau Onder- 

4?sact: .ls ln verband met verbou- 
^hicbt^ j’ten bjdelijk elders onder- 

e balie bevindt zich in de hal

september 1985

van de derde etage van de tuinvleugel in 
het Hoofdgebouw (balie van de Facul
teit der Economische Wetenschappen). 
De balie is geopend vanaf 26 augustus 
1985 op iedere werkdag vanaf 11.30 tot 
12.00 uur.
Bij de balie verkrijgt u de blokboeken, 
de indeling in onderwijsgroepen en der
gelijke.

Aan: Alle studenten geneeskunde 
Betreft: Voortgangstoets FdG

De eerstvolgende, voor alle studenten 
Geneeskunde verplichte, voortgang
stoets wordt afgenomen op woensdag 25 
september 1985 vanaf (exact) 9.00 uur 
tot (uiterlijk) 13.00 uur. De zalen zijn 
open vanaf 8.45 uur.
Om de toets op tijd te laten beginnen 
dient iedereen om 8.55 uur op de voor 
hem/haar gereserveerde plaats te zitten. 
De deuren worden om 8.55 uur gesloten. 
Bij deze voortgangstoets wordt voor de 
eerste maal gebruik gemaakt van een 
nieuwe model antwoordformulier. Deze 
antwoordformulieren dienen ingevuld te 
worden met een HB potlood. S.v.p. HB 
(zacht) potlood en potloodgum meebren
gen.
De verdeling van studenten over de 2 lo- 
katies. waar de toetsen worden afgeno
men. geschiedt volgens registratienr. en 
is als volgt; in de Sporthal de Geusselt, 
(nabij MVV-stadion) in Maastricht voor 
studenten met registratienrs. vanaf 
M 84.001 enz.; vanaf M 83.001 enz. en 
vanaf M 82.001; In de Sporthal de Heeg, 
Roserije 500 in Maastricht voor eerste 
jaars studenten (met registratienrs. van
af M 85.001) en oudere jaars (vanaf 
M 81.001. M 80.001. M 79.001 enz.).
Voor nadere informatie betreffende het 
reglement van orde wordt verwezen 
naar de informatieset over het onder
wijsprogramma 1985/1986 (kenmerk 
BO 85-10079).

Aan: Alle vijfde- en zesdejaarsstudenten 
Betreft: Onderwijs- en evaluatie- 
programma 1985/1986 jaar 5 en jaar 6

In het Onderwijs- en evaluatieprogram- 
ma 1985/1986 (kenmerk BO 85-14152) 
pagina 43 en pagina 48 zijn foutieve data 
geslopen met betrekking tot de voort
gangstoets. Wij verzoeken u deze te cor
rigeren met de volgende gegevens, die 
de juiste data weergeven:
EVALUA TIEPROGRAMMA:
25 september 1985
11 december 1985
19 maart 1986
21 mei 1986.

Aan: Alle studenten Medische Faculteit 
Betreft: Verkoopbalie bronnen 
Geneeskunde

Thans zijn nog beschikbaar de navolgen
de secundaire onderwijsbenodigdheden 
voor de studenten van de Faculteit der 
Geneeskunde.
De verkoopbalie secundaire onderwijs
voorzieningen (hal. Hoofdgebouw) is 
geopend maandag tot en met vrijdag van 
12.30-14.00 uur. ‘

Eerstejaarsstudenten Geneeskunde:

Het literatuurboek, nummer 309. beho
rend bij blok 1.1 1985/1986 „Inleiding in 
de medische studie” is verkrijgbaar. De 
prijs van het literatuurboek is ƒ 8.90.

Tweedejaarsstudenten Geneeskunde:

Het literatuurboek, nummer 307. beho
rend bij blok 2.1 1985/1986 „Embryo en 
foetus” is verkrijgbaar. De prijs van het 
literatuurboek is ƒ 6.-.

Derdejaarsstudenten Geneeskunde:

Het literatuurboek, nummer 308. beho
rend bij blok 3.1 1985/1986 „Koorts, in
fectie en ontsteking” is verkrijgbaar. De 
prijs van het literatuurboek is ƒ 4.40.

Vierdejaarsstudenten Geneeskunde:

Het literatuurboek, nummer 306. beho
rend bij blok 4.1 1985/1986 „Bloedver
lies” is verkrijgbaar. De prijs van het li
teratuurboek is ƒ 3,30.

Aan: 2e-, 3e-, 4e-, 5e en 6e-jaars- 
studenten FdG
Betreft: Samenstelling Projektgroep 
Keuze-onderwijs voor het 
studiejaar 1985/1986

De Projektgroep Keuze-onderwijs is 
voor het studiejaar 1985/1986 als volgt 
samengesteld:
Prof. dr. R. Rcncman - voorzitter; mw. 
mr. N. de Bijl - coördinator jaar 2 en 4; 
prof. dr. H. Struyker Boudier - coördi
nator jaar 3; dr. H. de Koning Gans - 
coördinator jaar 5 en 6.

Aan: 2e-, 3e en 4e-jaarsstudenten FdG 
Betreft: Klapper Keuze-onderwijs 
Geneeskunde jaar 2, 3 en 4, 
Oriënterende stages

Vanaf maandag. 16 september as. kun
nen de klappers keuze-onderwijs Ge
neeskunde worden afgehaald bij de in
formatiebalie van het Bureau Onderwijs 
in het Hoofdgebouw.
Mw. G. van der Schoot van het Sekreta- 
riaat Keuze-onderwijs zal aanwezig zijn 
in de week van 16 t/m 20 september om 
informatie te geven.
De informatiebalie is in verband met 
verbouwingswerkzaamheden tijdelijk 
verplaatst naar de hal van de 3c etage 
van het Hoofdgebouw. De balie is dage
lijks geopend van 11.30-12.30 uur.

Aan: Alle studenten
Faculteit der Geneeskunde
Van: Vaste Commissie voor de
Examens FdG

In de tekst van de beslisregels 1985/1986 
(kenmerk BO 85-16190) is bij jaar 1 
(punt 1). jaar 5 (punt 1) en jaar 6 (punt 
2). een verkeerde nummerverwijzing te
recht gekomen.
Wij verzoeken u de vermelde nummers 
BO 85-16179 en BO 85-16188 te vervan
gen door BO 84-16273.

Aan: Alle studenten
Faculteit der Geneeskunde
Betreft: Examenreglement FdG 
Richtlijnen FdG
Beslisregels 1985/1986

Beschikbaar is thans voor alle studenten 
Geneeskunde een exemplaar van hct 
..Examenreglement FdG" (Regeling van 
de studiebegeleiding/advisering en exa
minering in de studierichting der Ge
neeskunde), Richtlijnen FdG en beslis
regels 1985/1986.
Voor iedere student ligt een exemplaar 
ter beschikking bij de balie van het Bu
reau Onderwijs FdG. dagelijks geopend 
van 11.30 tot 12.30 uur. Studenten van 
het vijfde en zesde studiejaar ontvangen 
per post een exemplaar yan dit regle
ment.

Geneeskunde

Aan alle derdejaarsstudenten

In het kader van het onderzoek van 
vaardigheidstoetsing wordt er een aantal 
experimenten gehouden.
Een van deze experimenten is een ken- 
nis-over-vaardighedentoets.
Dit is een schriftelijke toets over vaar

digheden die de vorm heeft van een 
voortgangstoets.
Om het experiment te doen slagen roe
pen wij zoveel mogelijk derdejaarsstu
denten (die de tweedejaars-vaardig- 
heidstoets op 18 en 19 september doen) 
op om aan deze toets mee te doen.
De deelname is geheel vrijwillig en heeft 
absoluut geen konsekwenties voor jullie 
studieresultaten.
Deelname levert wel iets op: namelijk 
ƒ 15.-
Datum afname: 20-09-1985
Tijdstip: 10.00-12.00 uur
Plaats: zaal 0126. Randwijck

Scheltus van l.uyk, Daniëlle Peet, Cees 
van der Vleuten

Nederlands Recht

Verhuizing

Zoals de meeste mensen al wel zal zijn 
opgevallen, heeft er in de zomervakan
tie een interne verhuizing plaatsgevon
den. De kap.groep strafrecht en de afde
ling internationaal publiekrecht van de 
kap.groep publiekrecht zijn verhuisd 
naar de voormalige rijkswaterstaatvleu- 
gel van het hoofdgebouw, evenals het 
buro onderwijs. Dit laatste houdt in dat 
de studentenpostvakjes voortaan te vin
den zijn in het hoofdgebouw (m.u.v. 
avondstudenten) achteraan de beneden
gang van de ..rijkswaterstaatvleugcl". In 
deze gang hangen ook de informatiebor
den.
Het buro onderwijs houdt dagelijks 
spreekuur van 10.30 - 11.00 uur op ka
mer 1081. Buiten deze tijden kun je niet 
geholpen worden! Ook opstellen e.d. 
moeten op kamer 1081 worden ingele
verd.

Lezing

Vrijdag 27 september 15.15 uur. kolle- 
gezaal Nieuwenhof: Lezing + diskussie 
over de advokatuur door G. Mols.

Deze lezing is bedoeld voor eerstejaars 
studenten.

Inaugurale Rede
Vrijdag 20 september 1985. om 16.00 
uur zal Mr. C.A. Adriaansens benoemd 
tot hoogleraar in de Faculteit der 
Rechtsgelerdhcid om onderwijs te geven 
in het Privaatrecht zijn ambt aanvaarden 
met het uitspreken van een rede in de 
Aula van de Universiteit.
Titel: ’’Juridische aspecten van zelf
werkzaamheid in huurwoningen”.

Economische Faculteit

Student assistent gevraagd
In verband met eeen lopend onderzoek 
zijn wij op zoek naar een STUDENT
ASSISTENT (M/V) met belangstelling 
voor Ondernemingsraden. Onderzoeks
ervaring dan wel bekendheid met het ge
noemde onderwerp strekken tot aanbe
veling. Geboden wordt een aanstelling 
voor negen maanden (20 uur per week). 
In deze periode wordt het onderzoek af
gerond en mede op naam van de te ver
werven student-assistent gepubliceerd. 
Wellicht zijn deze werkzaamheden in te 
passen in een afstudeerproject.
Schriftelijke reacties kunt U richten aan 
de volgende personen bij wie U ook na
dere inlichtingen kunt inwinnen:
drs. P.EJ. Kunst 043-888831
dr. S. Soeters 043-888804 
Rijksuniversiteit Limburg 
Faculteit der Economische wetenschap
pen
Postbus 616
6200 MD Maastricht.

Algemeen

Vrouwennetwerk
Enkele jaren geleden namen een aantal 
vrouwen die aan de RL studeerden en 
werkten het initiatief tot de oprichting 
van een vrouwencontactgroep. Zij mis
ten in het curriculum en in hun werk on
derwerpen die specifiek met vrouwen te 
maken hadden. Dit probleem bleek bij 
meerdere vrouwen te bestaan. Daarop 
zijn de verschillende initiatieven gebun
deld tot het Vrouwennetwerk.

Dit netwerk functioneert op het moment 
als platform, waarbinnen verschillende 
subgroepen draaien, bestaande uit me
dewerksters en studenten uit alle facul
teiten en diensten.

Onze doelstellingen/activiteiten zijn de 
volgende:

a. het bevorderen van onderwijs en on
derzoek op het gebied van vrouwen
studies;

b. het initiëren en bevorderen van een 
emancipatoir beleid binnen de RL.

Concreet betekent dit o.a.:

Ad. a.: Onderwijs en onderzoek
* keuzeblok vrouw en recht. 3e 

jaars keuzeblok
* keuzeblok vrouwen in de ge

zondheidszorg
* basiscollectie bibliotheek en 

studielandschap voorzien van 
boeken op het gebied van 
vrouwenproblematiek in de 
gezondheidszorg

* literatuurlijst samenstellen 
over dit thema (verkrijgbaar 
bij 't winkeltje)

* het ontwikkelen van onder
zoek vanuit vrouwenstudies

* het initiëren van een forma
tieplaats vrouwenstudies (zg. 
PaCEs-plaats) die nu bij Rech
ten en Gezondheidsweten
schappen funktioneert.

* het opzetten van onderzoeks
project vrouw en recht.

Ad. b.: * samenwerking met de vrou
wen emancipatiecommissie 
die zich specifiek bezighoudt 
met het beleid binnen de RL 
t.b.v. vrouwenemancipatie 
(d.w.z. het verminderen en 
zo mogelijk opheffen van de 
achterstand van vrouwen).

* landelijke contacten onder
houden met Stichting Lande
lijk Overleg Vrouwenstudies. 
Landelijk Overleg Emanci
patie Commissies Weten
schappelijk Onderwijs en Be
geleidingsgroep Emancipatie 
Onderzoek (resp. SLOV, 
Loekwo. BEO).

In het netwerk zijn vrouwen aktief in 
steun-, studie- en/of werkgroepen zoals:
* vrouwenattitude (praat jgroepen
* specifieke groepen per afstudeer- 

richtng zoals co-assistentengroep. me
disch studentengroep. rechtenvrou
wen etc.

* steungroep WP (wetenschappelijk 
personeel)

* werkgroep t.b.v. emancipatiebeleid 
RL

* studiegroepen zoals vrouwenstudies, 
methoden en onderzoek.

Overleg vindt maandelijks plaats om 
20.30 uur op de tweede maandag van de 
maand. Cannerweg 289. Maastricht

Studentes die belangtelling hebben voor 
het vrouwennetwerk kunnen kontakt 
opnemen met Pauline Tomlow. vrou
wenstudies GW. koördinatie Vrouwen
netwerk. tel. 888175.
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Het Vrouwenoverleg MF
Aan: alle studenten Medische en Alge
mene Faculteit.
Maandag 30 september om 20.00 uur:
Lezing: - Macht en onmacht van de 
vrouwelijke arts
- Machtsverschillen tussen mannelijke 
en vrouwelijke artsen.
door: A. Sonke (sociologe) 
Locatie: hoofdgebouw', filmzaal.

Barbara Honeyman Roll Heath
Veldonderzoek op Manus Eiland — So- 
matotypologie (een samengaan van cul
turele en fysische anthropologic).

Vrijdag 20 september, BMC kamer 
1631-1633, 16.00-18.00 uur: Voordracht 
Dr. Barbara Heath (Carmel, Cal.): ”My 
fieldwork on Manus Island, Papua New 
Guinea” -in voetsporen van Margaret 
Mead-

worden sluitingsdata voor het indienen 
tijdig bekend gemaakt.

Na advisering door het College van De- 
kanen zullen de tijdig en volledig inge
diende verzoeken in de bijeenkomst van 
de Commissie van Bestedingen 
RL/SWOL-Universiteitsfonds van 15 
november 1985 behandeld worden.

R.K. Studenten Pastoraat 
Maastricht

Eucharistie-viering
Vanwege het R.K. Studentenpastoraat 
Maastricht wordt elke zondagmorgen 
om 11.00 uur een Eucharistie-viering ge
houden. met korte meditatie, in de stu- 
dentenkapél aan de Maastrichter Pas- 
toorstraat. naast de St. Matthiaskerk 
aan de Bosehstraat.

Tler>ng in 
wntber)

ALS JE STUDEERT. MOET Jl

Als je studeert of gaat studeren, heb je een 
zelfstandig leven en weet je zelf het beste wat je 
doet. Eén ding is belangrijk: dat je onbezorgd je 
hoofd bij je studie kunt houden en niet wakker 
hoeft te liggen van onverwachte financiële 
tegenvallers als ziektekosten bijvoorbeeld. 
Neem daarom een goede verzekering.

Barbara Heath heeft sinds 1966 verschil
lende keren Margaret Mead op haar ex
pedities naar Papua New Guinea verge
zeld.

Filosofie en Geneeskunde
Onlangs is door een aantal leden vaan de 
Vereniging voor Filosofie en Genees
kunde een regionale sectie opgcricht. 
Deze sectie zal achtmaal per jaar bijeen
komen en er zullen onderwerpen wor
den besproken op het grensgebied van 
filosofie en geneeskunde. De bijeen
komsten worden gehouden elke derde 
dinsdag van de maand, met uitzondering 
van december, juni, juli en augustus op 
de tweede verdieping van het Carré ge
bouw. Tongerseweg 57 te Maastricht. 
De eerste vier bijeenkomsten zullen 
worden gewijd aan de causale benade
ring van gezondheid en ziekte. De eerste 
bijeenkomst wordt gehouden op 17 sep
tember a.s. van 20.00 uur - 22.00 uur.
Belangstellenden zijn van harte wel
kom. Aanmeldingen en fotokopieën van 
de te bespreken tekst bij L. Boutcr (tel.: 
043-888143 - s'avonds 623737) of P. 
Notten/M. eussen (tel.:043-841777 tst. 
2221). . .

Stichting Leerhuis Limburg 
Maastricht

Leerhuisgreepen voor de ontmoeting 
met de Joodse traditie en voor Joods le
ren.

Betaal niet te veel
De Nederlandsche Vereeniging 
van Artsen-Automobilisten WAA 
weet precies welke risico’s je 
loopt en heeft een verzekering 
voor studenten tot 30 jaar 
samengesteld die compleet is en 
toch betaalbaar.

Indienen subsidieverzoeken bij 
SWOL-Universiteitsfonds

Enige tijd geleden is onder alle leden 
van de universitaire gemeenschap een 
informatiefolder verspreid met betrek
king tot het SWOL-universiteitsfonds.
Voor degenen die een subsidie-aanvraag 
willen doen, wordt hier de laatste slui
tingsdatum voor het indienen van ver
zoeken in 1985 bekend gemaakt: - 20 
oktober 1985.

Voor aanvragen in te dienen in 1986

Groep 1-A: ’Leren lemen'; kennisma
king met de joodse traditie.
Groep 1-B: zelfde thema als 1-A. spe
ciaal voor studenten.
Groep 1-C: zelfde thema als 1-A en 1-B. 
speciaal voor de regio Westelijke Mijn
streek.
Groep 2 : 'Talmoed en Thora': leren is 
leven.
Groep 3-A: Lernen in de praktijk I. 
Thema: Adam: de mens, zijn val en de 
weg naar verlossing.
Groep 3-B: Lernen in de praktijk II. 
Thema: de 13 geloofsartikelen van Mai- 
monides.
Groep 4 : Als je leven zoekt.
Cursus Hebreeuws: In overleg met rabbi 
J. van Gelder is het mogelijk Hebreeuws 
te leren, tl dient hiervoor rechtstreeks 
met hem contact op te nemen.

Inlichtingen en opgave:
Leo van der Hulst. Scharnerweg 126. 
6224 JK Maastricht, tel. 043-621927.
Max Hamburger. Walem 122. 6342 PA 
Walem. tel. 04459-2118.
Jos op 't Root. Burg. Beckersweg 35. 
6261 NX Mheer. tel. 04457-1766.

kosten:
ƒ 100.00; voor studenten f 40.00. Voor
af over te maken op bankrekeningnum
mer 1335.17.276 t.n.v. Stichting Leer
huis Limburg te Mheer. of via postreke- 
ningnummer van de Rabo-bamk te 
Mheer met vermelding van t.g.v. reke
ningnummer 1335.17.276.

Slechts f 395,- 
per jaar
Dit bedrag is één van de 
laagste verzekeringspremies in 
Nederland voor een studenten
verzekering met een volledige 
dekking. Als je nu nog verzekerd 
bent op een polis van je ouders 
is het voordeliger om een apart 
WAA studentenpakket af te 
sluiten. De premie is namelijk . 
aanmerkelijk lager. Een voordeel

waar je ouders ook van 
kunnen profiteren. Als je déze 
verzekering afsluit, wordt je 
automatisch (buitengewoon) 
aspirantlid van de WAA.

Dit biedt de polis
Met dé WAA uitgebreide ziekte
kostenverzekering ben je gedekt 
tegen:
• kosten huisarts
• specialistische hulp
• ziekenhuiskosten
• fysiotherapie
• kosten van medicijnen.
Voorts biedt deze polis:
• een zeer laag eigen risico
• mogelijkheid tot aanvullende 

verzekering voor tandartsen
hulp voor slechts f 150,— 
per jaar

• gratis repatriëring vanuit het 
buitenland. Deze hulp geldt als 
bij een tijdelijk verblijf in het

buitenland, een ongeval of 
ziekte, vervoer naar huis nood
zakelijk maakt.

Informatie 
kost niets
Stuur de bon in en je krijgt 
uitgebreide informatie heel snel 
thuis. Je zult zien dat de WAA 
niets te veel zegt als ze spreekt 
over een complete verzekering 
voor een zeer scherpe prijs.

Extra safe-polis 
voor maar f 32,-
ln combinatie met de WAA 
ziektekostenverzekering kan een 
particuliere aansprakelijkheids
verzekering, een inboedel
verzekering en een ongevallen
verzekering voor maar f 32,- 
worden afgesloten. Deze 
verzekering apart kost f 40,-.

Observant 29 augustus 1985
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Stuur mij informatie over de j 
verzekeringen van de WAA' 
medische en para-medisci16 
studenten.

Naam:______________ ->l

Adres:_________

Postcode + woonplaats: ->i

Studierichting:

Studieplaats: _______ L

Leeftijd:J| 
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Mededelingen 13

Meistraat 13 >

Agenda

117 september om 20.00 uur: Tafelthea- 
I speelt "drempelvrees" oftewel rea- 
l'stische scenes uil het eerstejaarsleven 
£ Maastricht.

en vernieuwde versie van het blijspel 
INKOMmarkt.

; ~ september om 20.00 uur: Zuid-Afri- 
sèVivi’ Videofilm over Winnie en Nel- 
I, n Mandela. Informatie over de stand 
fan zaken door Esau du Plessis (leiden). 
°wzitter Boycot Outspan Aktie.

°Mober om 20.00 uur: "Eens was 
tivo a'S vrouw belichaamd?" Gesprcks- 
f'n rond feminisme en godsdienst — 
£e' c en vuur7 Met feministisch theolo- 
v in ar'a Claasen (Helden) en Maaike 
, Pfaag (Vrouwencentrum Maas-

ng in de Vredesweek (22-29 sep- 
J<-mber)

SSGZ neemt alle 
eerstejaars zoals ze zijn

S6Z

lijkheid, invaliditeit en verlies van reisbagage.
De premie voor de Ziektekostenverzekering bedraagt 
voor 18-t/m 24 jarigen f 440,- per jaar.
Studerenden van 25 t/m 34 jaar betalen de sinds jaren 
onveranderde premie van f 480,-. Het Zekerheidspakket 
kost f 37,50, f 50,-, f 62,50 of f 75,- per jaar.

om 2

ir de 
VAA' 
liset

Worden. Dat kan de beste student overkomen.
v aar gelukkig hebben studenten hun eigen 
^erzekering, de Stichting Studenten Gezondheids 

°fwel SSGZ. Opgericht door en voor studenten.
merk je aan de speciale voorzieningen en het 

pele acceptatiebeleid: Alle eerstejaars studenten 
in^b Ch V°Or het eerSt bi.’MB0’ H®0 °f W° 
2 C7njven) die jonger zijn dan 27 jaar, kunnen 
1 I?der medische selectie toetreden als ze zich vóór 

oktober aanmelden.

dus om de bon mte vullen, te bellen 
D] 19* 7 09 44 - of binnen te stappen bij het 
info SeU’ke SSGZ-informatieburo. Voor alle 
kUntrrnade over de Ziektekostenverzekering die je 
e Ultbreiden met een tandartsverzekering en 
En Verzekermg voor alternatieve geneeswijzen. 
bes°b Zekerheidspakket dat je onder meer 
°ne e?nt te?en de bnanciëls gevolgen van brand, 

gevallen, ziekte in het buitenland, aansprake-
ien 
pos- 

AA . 
erinÖÉ 
1, 35°

Stichting Studenten Gezondheids Zorg
De verzekering voor studerenden.

De viering van zondag 22 september 
staat in het teken van zowel profeet Elia 
als de kerkelijke Vredesweek. De eerste 
strijdt tegen koning Achab. diens afgod 
BaCEal en het bijbehorende militarisme: 
de tweede tegen de bewapeningswed
loop en een hernieuwde koude oorlog. 
De viering heeet: 'De profeet en de ko
ninklijke afgod: oorlog" (I Kon. 18). Et 
zullen 2 gasten van de Nederlandse 
Oecumenische Gemeente in de DDR 
(waaronder hun organist!) bij aanwezig 
zijn. Onder de koffie (20.00 uur-21.0( 
uur) is er gelegenheid met hen te spre
ken over de vredesbeweging in hun 
land, en tegelijk ook hen te informeren 
over de inspanningen hier. De viering 
begint, zoals gewoon, om 19.00 uur en 
vindt plaats in de Cellebroederskaapel 
(Brusselsestraat 38. tuin in. links af).

Start nieuwe groepen

- axygroep studentenhuisvesting: maan
dag 23 september 19.00 uur (tweede 
keer).

- co-assistentengroep: vragen bij Tafel- 
straat 13 (tel. 215651)

- filosofiegroep: woensdag 25 septem
ber 16.00 uur.

- kloostertocht: woensdag 18 september 
16.(X) uur.

- koor: maandag 16 september 17.30

Stuur mij vrijblijvend:
□ de folder Ziektekosten

verzekering
□ de folder Zekerheidspakket
□ de folder Reisverzekering

naam:________

adres:________

postcode/plaats:

geboortedatum: 

uur (onder voorbehoud) (tweede 
keer).

'- leerhuisgroep: donderdag 3 oktober 
20.00 uur.

- literatuurgroep: donderdag 26 sep
tember 20.00 uur.

- liturgiegroep: donderdag 19 septem
ber 20.30 uur (tweede keer).

- meditatiecursus: vragen bij Tafelstraat 
13 (tel. 215651).

- meidengroep: woensdag 18 september 
20.00 uur.

- muziekgroep: vragen bij Tafelstraat 
13.

- tafcltheater: volgetekend.
- wat is humanisme?: maandag 7 okto

ber 20.00 uur.

Gedicht van Zinzi Mandela

Ik heb alles geprobeerd, mijn broer, en 
geef niet op. ook niet als dat wat ik niet 
zien kan achter mij omhoog kruipt en 
een bloedende brij van me maakt- ook 
dan niet, als dat wat ik niet zien kan me 
inhaaalt en in uiterste verwarring me 
achterlaat.

Konklusie: ik moet nog een stap verder 
doen en mezelf daarbij ontwikkelen. 
(Zinzi Mandela en Peter Magubana. 
Schwarz wie ich bin. Gedichte und Fotos 
aus Soweto. Lamuv-Verlag 1982).

Deze bon kunt u in een 
envelop zonder postzegel 
opsturen aan: SSGZ, 
Antwoordnr. 10070, 
2200 VB Noordwijk.

met/zonder partner

Werkgroep gezondheidswerkers Zoeter- 
meer tegen apartheid
Kontakl gevraagd met werkers in de ge
zondheidszorg, afkomstig uit Zuid-Afri- 
ka. die tegen de apartheidspolitiek zijn, 
tel. 079-513222. tel. 079-310627. tel. 
079-211904.

Congres Juridische 
Bibliothecarissen

Van 26 tot en met 28 september vindt in 
Maastricht de vijfde lustrumviering 
plaats van de Juridische Groep van de 
Nederlandse Vereniging van Bibliothe
carissen. Documentalisten en literatuur
onderzoekers.
Voor studenten en docenten van de Fa
culteit der Rechtsgeleerdheid wordt 
vrijdag 27 september van 9.(X)-17.00 uur 
een expositie gehouden in de kapel van 
het gebouw In den Nieuwenhof.
Een tiental juridische uitgevers zullen 
het nieuwste op de markt aan boeken, 
trjdchriften. audiovisuele middelen; 
programmatuur en automatiseringssys
temen tonen. Uiteraard zijn ook andere 
belangstellenden van harte welkom.

STA-OP KaFFee

STA-OP gaat door! Ze start dit jaar met 
een praat- en dia-avond Peter
Schroders(5MF) vertelt over zijn keuze 
periode, waarin hij werkte aan
een Primary Health Care projekt in Zai
re. Geïnteresseerd? Iedereen is
welkom op 16 September om 20.00h. op 
de Kortestraat 4 (CVOS-gebouwj

Universiteitskoor Maastricht

Bassen gevraagd!!
Voor het universiteitskoor Maastricht. 
Heb je zin om te komen zingen en bezit 
je een basstem, dan ben je zeer welkom 
Ook mensen met een andere stem zijn 
van harte welkom. Het reportoire is zeer 
gemengd en hoofdzakelijk a capella. 
het koor bestaat nu uit circa 40 leden en 
repeteert 's maandagsavonds om 19.45 
uur in de kapel van de Nieuwenhof, 
Zwingelput 4 te Maastricht.
Kom eens luisteren!!
Verdere inlichtingen bij Adri van den 
Dool (043-435105) of Danielle Peet 
(043-616873).

NSRVL-lezing

Themamiddag zwangerschapsafbreking

Evenals in het voorafgaande studiejaar 
heeft de planningsgroep ..Embryo en 
Foetus" en de Stichting Nieuwe Studen
tenvertegenwoordiging R L. een thema
middag omtrent zwangerschapsafbre
king georganiseerd en wel op woensdag 
2 oktober van 14.00 uur tot 16.00 uur in 
het auditorium te Randwijck.
Ditmaal zal. in ruimere mate dan vorig 
jaar. aandacht worden besteed aan de 
ethische aspekten van zwangerschapsaf
breking.
Daartoe is ook de samenstelling van het 
forum ietwat gewijzigd.
Zodoende kunnen wij u het volgende 
programma presenteren:
De middag zal onder leiding staan van 
mw. drs. H. Keasberry (Capaciteits
groep Gezondheidsethiek en Wijsbe
geerte). Behalve door haar zullen inlei
dingen verzorgd worden door:
Drs. J.C. van der Wal. Capaciteitsgroep 
Anatomie/Embryologie
Prof. dr. J.P.M. Geraedts. Capaciteits
groep Genetica/Celbiologie
Prof. dr. C.P. Sporken. Capaciteits
groep Gezodheidsethiek en Wijsbegeer
te
Mw. mr. Th.A.M. te Braakc. Capaci

teitsgroep Gezondheidsrecht en mw. 
Alblas als'vertegenwoordigster van de 
Bourgognekliniek.
Deze laatste spreekster zal evenals ver
leden jaar de medewerking vragen van 
vrouwen die in deze kliniek de ingreep 
hebben ondergaan en bereid zijn te ver
tellen over hun ervaringen.
In principe heeft iedere spreker 10 mi
nuten spreektijd.
Na iedere voordracht is er tijd inge
ruimd voor de beantwoording van enke
le vragen. Het is de bedoeling de discus
sie na de pauze te houden, tijdens een 
plenaire bijeenkomst in de groe zaal, dit 
in tegenstelling tot vorig jaar toen de 
discussie eerst in kleinere groepjes 
plaatsvond.
Alle sprekers worden verzocht bij hun 
inleiding in te gaan op de vraag: „Wat is 
uw ethische stellingname voor wat be
treft zwangerschapsatbrcking en wat is 
de bijdrage van uw vakgebied hieraan?" 
Daarnaast wordt elke spreker uitgeno
digd in te gaan op een aantal vragen die 
per spreker verschillen.
Tot slot willen wij nog benadrukken dat 
ook ditmaal de themamiddag wel spe
ciaal georganiseer is voor tweedejaars 
'studenten, maar dat ook andere geïnte
resseerden van harte welkom zijn!

Secretariaat Overleg RL-ZA/ZM

Uitnodiging

Op maandag 16 september as. wordt om 
20.(X) uur in de aula van het hoofdge
bouw van de universiteit. Tongerse- 
straat 53. de eerste thema-avond van het 
Secretarieel Overleg RL-ZA/ZM ge
houden.

Het programma van de avond ziet er als 
volgt uit:

* opening door mr. R B. van den Big- 
gelaar?
voorzitter College van Bestuur;

* presentatie Secretarieel Overleg RL- 
ZA/ZM door Wilma Poolen, voorzit
ter Secretarieel Overleg RL-ZA/ZM;

* lezing door de heer J. van Hoorn. 
Stichting Bedrijfsgezondheidsdienst 
.over „Ergonomie en tekstverwerker".

Om 22.00 uur is voor secretarieel perso
neel van RL en ZA/ZM het Kruithuis 
(achter de parkeerplaats) open om on
der het genot van een drankje elkaar wat 
beter te leren kennen.

Om redenen van organisatorische aard 
verzoeken we geïnteresseerden bijge
voegd antwoordformulier ingevuld te 
retourneren aan Wilma Poolen, p/a 
Dienst Voorlichting. Hoofdgebouw.

Circumflex

Woensdag 19 september wordt er een 
swingende discoavond gehouden vanaf 
21.00 uur op het pand van CF.
Woensdag 25 september komt er een 
jazzbandje spelen en zijn er overheerlij
ke cocktails te krijgen aan de bar.
Dinsdag 1 oktober gaat de cursus yogtt 
van start.
Geef je snel op. want er is maar een be
perkt aantal plaatsen. En leden gaan 
voor, natuurlijk!
Woensdag 22 oktober houdt CF een spe- 
leo-tocht. Ook voor deze grottentocht 
geldt dat je je zo snel mogelijk moet op
geven.
En natuurlijk kun je ook dit jaar weer 
iedere dinsdag-, woensdag- en donder
dagochtend gezellig eten bij onze men
sa.
Schrijf je dan wel voor 15.30 uur in!
Tot ziens bij Circumflex! (Brusselse
straat 33. tel. 251088.)

l*1Servant i?
12 september 1985



spaarbank

Salarisrekening, 
sparen, verzekeren 
lenen, hypotheken, 
buitenlands geld.

spaarbank limburg

Observant 12 september 1985



,De drift van de streek is mijn emotie”
jaast het eindexamenwerk van studenten van de Stadsacademie voor Toegepaste Kunsten zijn in 

weken ook de schilderijen van Fien Huth binnen de muren van de universiteit te bewonderen. De 
'Oeken van Fien Huth zijn moeilijk over het hoofd te zien, niet alleen door het formaat maar bovenal 
un de aanstekelijke kwaliteit.
, s van alle modieuze stijlen maakt deze 47-jarige vrouw, met een rijke staat van dienst en nu op de 
reDpel van internationale erkenning, al jarenlang abstrakte werken deie getuigen van lef; bruisend, 
P°ntaan, kleurrijk, vol overgave. Momenteel werkt zij al enkele maanden aan een immens groot doek 
at waarschijnlijk de kroon op haar werk zal worden. Een ontmoeting met een energieke vrouw, even 
Por,taan en verrassend als haar werk.

miin dele leven al geschil- 
daar 1360 'k me® 9eboren in 

le in vader had een huisschil- 
^^oedrijf, verf lag volop binnen 

eik. óe eerste wasco-stiften 
e9 ik van de Amerikanen. Vroe- 

■ hen ik 2e|fs mef werkstukken 
9s de deur gegaan, gouaches 

atPakPapier. Inmiddels zijn deze 
Ur|ijk verbleekt, daar is niets 
over. Op de academie kon ik 

ii t boegen, het papier was 
J e klein. Ruimte en doek moet 

r Tij groot zijn anders spreekt 
niet aan-lk moet er van alles 

iiin k in kunnen duwen. Tussen 
, J vijfentwintigste en zevenen- 
laa^K6 had 'k kleine kinderen, 
ie r ben toch blijven studeren en 
)D Veel gouaches gemaakt thuis, 

een gegeven moment was ik 

kenbaar is. Als mens ben ik erg fel 
en daarom gebruik ik felle kleuren. 
Ik ben al enige tijd bezig om alle 
kleuren in mijn werk onder te stop
pen, daaroverheen komt de bewe
ging. Als het te primitief van kleur 
wordt dan valt het beeld uit elkaar. 
Het beeld houdt langer stand als 
kleuren geminimaliseerd zijn. Het 
onderhuidse zit in al mijn schilderij
en. Kleur is relatief, de drift van de 
streek is mijn emotie.
„Ik werk vanuit het duister, de ra
men zijn geblindeerd, het neonlicht 
aan. Dat blijft zo totdat het doek is 
opgebouwd. Op het laatste mo
ment wordt er getoetst in het noor
derlicht. Ik wil tijdens het werken 
een diffuus licht hebben, door de 
wimpers van de ogen kijken. Ik ga 
van archetypes uit. Nooit ben ik te- 

groot vastgelegd worden. Niet al
leen voor mijn ogen maar ook voor 
die van de toeschouwer. De wëten- 
schappelijke beeldanalisten wil ik 
dwingen te kijken op de manier zo
als ik kijk. Het doek wordt volgens 
mijn eigen normen zo streng moge
lijk gemaakt, terwijl het toch wild 
uitziet. Laag voor laag wordt opge
zet, segementen bepaald, lijnen 
uitgezet. Doordat ik nu bezig ben 
met wetenschappelijke beeldana
lyses kan ik mijn lengte verlengen, 
zonder dat aanhet üiteindelijke 
doek de grootte van de maker is af 
te lezen. Deze manier van werken 
is inderdaad grensverleggend. De 
aanzet is zeer persoonlijk en hal
verwege krijg je vanzelf een twee
spraak met het doek en dan word ik 
een bepaalde richting uitgeduwd.

AGENDA
FILMHUIS
donderdag 12 september tot en 
met woensdag 18 september, 
20.00 uur: Ornithopter, Apon.
donderdag 12 september tot e 
met woensdag 18 september, 
22.00 uur: Les nuits de la pleine 
lune, Rohmer
donderdag 19 september tot en 
met woensdag 25 september, 
20.00 uur: Kaos, Taviani's.

STADS
SCHOUWBURG '
vrijdag 13 september (try-out), 
zaterdag 14 september (premie
re), zondag 15 september om 
20.00 uur: "De broek" door Het 
Vervolg.
vrijdag 20 september om 20.00 
uur: "Der Tor und der Tod ’, mu
ziektheater van J. Slangen.

DIVERSEN
Podium Posjet in vijverdal: ex
positie van werk van Gavin 
Jantjes, een Zuid Afrikaans kun
stenaar, levend in ballingschap in 
Engeland.

15

Galerie Hof van Oensel: Gerard 
Hettinga (olieverven en tempe
ra’s), Dolphi de Boer (tekeningen 
en aquarellen), José Claeys (ke
ramiek)
Kasteel Hoensbroek: Videogra- 
fien in fotogalerie 58 van de Duitse 
fotograaf Rainer M. Gilissen. 
Kultureel Centrum Kasteel 
Hoensbroek: Marlou Wetzels 
(keramische sculpturen) 
Bonnefantenmuseum: Hoeveel 
schoonheid kunnen wij verdragen, 
Volkert Tannert, Albert Oehlen, 
Armando, Rene Daniels.
Galerie Wanda Reiff: Albert Oeh
len en Werner Bëtnner (sculptu
ren), 
Peter Wehrens (schilderijen). 
Felix: Jos Jaspers, (tekeningen, 
aquarellen, schilderijen).
Bonnefantenklooster, In den 
Nieuwenhof, en tuin RL ge
bouw: werk afgestudeerden 
Stadsacademie.
Galerie Signature: Wil Jungschle- 
ger, ’’Een halve eeuw Maestricht” 
(t/m 15 september).
Galerie de Sauveur, Ulestraten: 
Gerard Schaperkotter (olieverf
schilderijen, gouaches), Wim Rij
vers (bronzen beelden), Eric 
Stöckl (gebruikskeramiek) 
Spuugh, Vaals: 13 september: 
Billy Wiggle & the Wigglers (r&r) 
Kunstcentrum Limburg, Bo
gaardenstraat 40b: Het Lage 
Kruis, Godfried Pieters (schilderij- 
en/sculpturen. Opening 15 sep
tember 16.00 uur, tevens presen
tatie 3e nummer ’’Het Bassin".

Het Filmhuis verhuist
Hoewel de grenzen van het bioscoop- en van het filmhuisrepertoi
re vervagen, is een bezoek aan een filmhuis nog beslist de moeite 
waard. Naast soms saaie cultfilms draaien er talrijke ronduit schit
terende rolprenten die in de reguliere bioscopen helaas niet te 
zien zijn.
Sinds 1976 kan de Maastrichtse filmliefhebber in het plaatselijke 
filmhuis in de Capucijnengang terecht. Alleen jammer dat deze 
naargeestige en te kleine ruimte het optimaal genieten van een film 
In de weg staat. Plaatsgebrek maakt dat de ongemakkelijke stoe
len te dicht op elkaar staan, je kunt je benen nauwelijks kwijt en 
halverwege de film blijkt je. zitvlak nogal pijnlijk stijf. Hoe dan ook, 
de film wordt uitgekeken; voor kunst moet je lijden. Daar komt ver
andering in. Deze gebrekkige omstandigheden zijn binnenkort 
van de baan want het Filmhuis Maastricht gaat verhuizen.

Tiertip at en heb 'n een klein 
Taakt - s metersgrote doeken 
aal i Pasten er zelfs niet he

bt Ur n' Ne schilder ik zes tot 
Sb ik mn per da9- De laatste jaren 

rjQn 'I er9 ontwikkeld, het werk 
aTati«kk?r geworden. Zonder 
el te , cd te willen klinken, durf ik 
let epr,e99en dat 'k geboren ben 
iept dien?'ent dat absoluut uitge- 
:igeni :.nt te worden.
aissar1 scbldder ik maar de re- 
ing v e' Taar dan met verleg- 
emenfa Patronen, verschillende 
'er|qevnZn^eruit gehaald en sa- 
e tijp e9d- Niks aangepast aan 
Jrleonn ant lk wil perse grenzen 
1 daarr(n' lk verleg middelpunten 
,n. De , °°r schep ik andere diep- 
aakt ^ker m°et het moeilijk ge
in Diaw°rden, het is niet alleen 

dtJe reproduceren dat her- 

vreden, het volgende is altijd beter. 
Wat dat betreft trek ik mij op aan 
Matisse die op zijn sterfbed, hij was 
toen negentig, nog excellente col
lages maakte.
„Het uitgangspunt van mijn schil
deren is dat ene schilderij te maken 
dat nog nooit gemaakt is, daar 
draait het om. Bepaalde beelden 
op een andere manier vertalen dan 
tot dusver gebeurd is. Een andere 
ingang vinden, van boven kijken, 
van opzij, erachter kijken, en dat al
lemaal in één schilderij. De enige 
manier om dat te bereiken is stude
rend schilderen, dat doe ik dus 
zonder dat dit aan het eindresultaat 
af te zien is. Met dit nieuwe doek wil 
ik een boek schrijven. Eigenlijk zou 
ik het liefst mijn energie kwijt willen 
op een postzegel, een doek van 
een bij een. Maar eerst moet het 

Hier in Maastricht werk ik graag. Er 
zijn verschillende kunstenaars die 
naar Amsterdam trekken zodra zij 
hier furore maken. Daar heb ik 
geen behoefte aan. Ik kan mij toch 
voorstellen dat een negatieve om
geving mij zou stimuleren, in Berlijn 
of New York zou ik prima kunnen 
werken. Als ik zacht gewiegd word 
dan kan ik niks meer. Wanneer ik 
zie dat het Vrijthof vol mensen zit, 
dan erger ik mij zodanig dat ik snel 
aan het werk ga. Uit deze omge
ving komt de drift van de streek 
vandaan, mijn borstelstreek. Ik ben 
een grote optimist en trek regelma
tig aan de bel. Ik blijf niet wachten 
totdat iemand toevallig langs komt. 
Van hieruit wil ik de wereld berei
ken en ik verdom het te vertrek
ken!’’
Paul Pinxten

Dinsdag 3 september ging de 
Maastrichtse gemeenteraad ak
koord met de toekenning van een 
krediet ter grootte van 550.000 gul
den voor de verbouwing van de 
lerewacht aan de Bogaardenstraat 
tot het nieuwe onderkomen van het 
Filmhuis Maastricht. Mocht de ver
bouwing, die ter hand wordt geno
men door het veelbelovende archi- 
tektenduo Köhlen en van Bunnin- 
gen, volgens planning verlopen, 
dan kunnen al in februari of maart 
van het komende jaar de poorten 
open.
Het tweede lustrum van het Film
huis kan misschien al in de lere
wacht gevierd worden. Niet alleen 
zal het zitcomfort erop vooruitgaan, 
maar het nieuwe complex beschikt 
o.a. over twee projektiezalen.
Deze zalen hebben een gezamen
lijke capaciteit van ruim 130 zetels, 
een uitbreiding van bijna 60 zit
plaatsen ten opzichte van de huidi
ge accommodatie. In de projektie
zalen wordt met verschillende pro- 
jektiemogelijkheden gewerkt, na
melijk met 35 én 16 mm. Dit houdt 
voor de nabije toekomst een aan
zienlijke verruiming van het film- 
aanbod in. De premières zullen 
langer dan voorheen geprogam- 

meerd staan, terwijl in de kleine 
zaal ongestoord de geplande pro- 
jekten kunnen plaatsvinden, zoals 
studium generale en liga-achtige 
cycli met cineasten, landen e.d. als 
onderwerp. Het nieuwe onderko
men, gelegen tegenover de huidi
ge huisvesting, verschaft het Film
huis de mógelijkheid om regelmati
ger déél uit te maken van de lande-. 
lijke circuits. Samen met het Lim- - 
burgse Kunstcentrum, onderge- 
bracht in het voormalige poppen
theater in dezelfde lerewacht, zal 
de ingang aan de Bogaardenstraat 
gedeeld worden. Ook de ruime 
foyer kan door beide instellingen 
gebruikt worden. Samenwerkingsv 
projekten op het gebied van beel
dende kunst en film - toch beel
dende kunst in de ware zin des 
woords - zijn wellicht té verwach
ten.

Hiermee is Maastricht eindelijk een 
cultureel centrum rijker. Het wordt 
hoog tijd dat de Maastrichtse cine
fiel, na bijna tien jaar van behelpen 
in een achterafzaaltje, kan genie
ten van een film in een daarvoor 
geschikte omgeving.

Paul Pinxten



sorteiom
De wetenschap 
ran het blozen 1
Je hebt verlegen mensen en verle
gen mensen Tot de eerste soort 
behoren degenen die rood aanlo
pen als ze voor de eerste keer 
gaan solliciteren of als ze hun op
wachting moeten gaan maken bij 
de ouders van vriend of vriendin. 
Allemaal niet erg. De verlegenheid 
is, zoals dat heet, situatiegebon
den. Het tweede sollicitatiege
sprek, het tweede bezoek aan de 
schoonouders in spe, dat verloopt 
al allemaal een stuk soepeler. Maar 
de tweede soort verlegen mensen 
is een ander verhaal. De chronisch 
verlegenen. Voor hen is het is alles- 
overschaduwend probleem. Ze' 
zijn zó verlegen dat ze alle sociale 
contacten gaan vermijden, met als 
gevolg dat ze vereenzamen, hun 
werk kwijt raken en wat niet meer. 
Hoe moeten deze mensen gehol
pen worden? Moeten er psycho
therapeuten in het geweer komen 
die naar de "dieperliggende” oor
zaken van hun verlegenheid gaan 
zoeken? Nee, is de stellige mening 
van de psycholoog H.T. van der 
Molen, die vorige week in Gronin
gen zijn doctorstitel behaalde. Een 
gedragscursus, dat is de oplos
sing. Zoals een voetballer door da
gelijks te oefenen met koppen, 
stoppen en schieten zijn spel moet 
verbeteren, zo moet de chronisch 
verlegene door veel te oefenen zijn 
houding, gedachten en gespreks
vaardigheid verbeteren. Niks geen 
gesprekken over de jeugdjaren, 
maar een vaardigheidscursus.
Hoe weet Van der Molen dat nu? 
Dank zij de andragoloog K. Toren! 
Deze organiseert therapie-bijeen- 
komsten - hanteert dus de door 
Van der Molen als niet geschikt 
vermoede taktiek. Van der Molen 
stapte naar Toren toe en zei: "Bes
te collega. Het is me opgevallen 
dat u volgens de humanistisch- 
psychologische theorie werkt. Ik 
zie daar niets in. Volgens mij is het 
leermodel voor verlegen mensen 
veel heilzamer. Zullen we beide 
methoden eens naast elkaar leg
gen? Dan kan er objectief vastge
steld worden welke van de twee de 
beste is." Toren zei niet dat Van der 
Molen zich moest wegscheren, 
maar nam de uitdaging welge
moed aan.
Nu heeft Toren dan een proefschrift 
onder ogen gekregen waaraan hij 
zelf heeft meegewerkt, maar waar
in staat dat hij het bij het verkeerde 
eind heeft. En, vroeg de Groningse 
universiteitskrant, verdrietig? To- 
len: "Nee. Beslist niet. En je zult mij 
ook niet horen zeggen dat het 
proefschrift niet deugt. Integen
deel." Wel vond hij dat hij een han
dicap had omdat hij pas met thera
pieën voor verlegenen was begon
nen en Van der Molen al langer met 
zijn methode bezig was. Maar dat 
doet geen afbreuk aan Van der Mo
lens resultaten. "Je leert van dit 
soort dingen," zei Toren genereus. 
Maar stapt hij nu af van zijn thera
peutische principes? Zo simpel ligt 
het ook weer niet. Toren had welis
waar al zijn bedenkingen tegen de 
therapeutische methoe, en die zijn 
nu duidelijker geworden, maar- 
...”maar er is van zoveel factoren 
sprake die voor verlegen gedrag 
verantwoordelijk kunnen zijn, dat ik 
niet zou willen concluderen, dat 
onze methode nu zo maar over
boord gegooid kan worden. Ik blijf 

zelfs denken, dat onze werkwijze 
sympathieker, is en meer aansluit 
bij de Westeuropese cultuur."

De wetenschap 
van het blozen 2
Een leuk onderdeel van de disser
tatie van Van der Molen is het 
"weddenschapsonderzoek". Hij 
vroeg een aantal personen të voor
spellen welke van de twee cursus
sen - die van hem en die van Toren 

het meeste resultaat zou hebben.
De ondervraagden bestonden uit 
deskundigen (een groep voorstan
ders van methode a en een groep 
voorstanders van methode b), 
sceptici (afkomstig uit de sociale 
wetenschappen), journalisten en 
gewone leken. Zouden ze wedden 
op cursus a of cursus b? Van der 
Molen vergeleek hun voorspellin
gen met de uitkomsten van zijn on
derzoek. Coclusie: de effecten van 
cursus a werden door de meeste 
personen onderschat, terwijl het 
met cursus b juist omgekeerd was. 

Gedachten bij het plassen
Ijsberen in de tuin. Manneke Lub voelt aan zijn water dat er gezeik 
komt rond 1 november. Vanwege die nee-kaarten. Hij voelt nu al een 
beetje nattigheid. Dan maar weer even plassen over het hek in de tuin 
van de buurman. Gedachten bij het plassen: „Stel dat Iwan in mijn 
tuin plast op een tulp. Dan moet ik natuurlijk meteen zijn 
rodondendronsk onder vuur nemen. Staat er niet geschreven: ’Wie 
plast moet de straal verwachten?’ Precies. Maar als er nu vier, wat 
denk ik, vijf Iwanpiemeltjes tegelijkertijd mijn tulpen aanvallen, wat 
dan ? Dan moet ik toch samen met 47 volwassen bondgenotenplassers 
Iwan een natte nachtmerrie kunnen bezorgen? Waar lullen wij nog 
langer over? Ze hebben toch vanuit de hemel gezien dat het barst van 
de volle blazen bij de Rus? En wat die nee-kaarten betreft: er zijn toch 
zeker zo'n drie miljoen Nederlanders die in plaats van een 
handtekening een kruisje zetten? Ja toch? En een kruis is toevallig de 
helft van een raket en een goed verstaander zoals ik heeft toch zeker 
maar een half woord nodig."
Met een opgelucht gevoel ritste Manneke Lub zijn kenmerk 
broekinwaarts. Vervolgens grote ontsteltenis: niet de tuin van de 
buurman, maar zijn bloedeigen tulpenbed bleek totaal bewaterd. Het 
leek wel een nucleaire wintertuin. „Waarschijnlijk niet goed gemikt", 
moet Lub gedacht hebben toen hij naar de wc van de atoomkelder 
strompelde om zijn handen in onschuld te wassen en nogmaals te 
wateren. Voordat hij uiteindelijk zijn tanden bijelkaar kneep kon hij 
nog net een viltstiftboodschap boven het atoomvrije urinoir zien 
schemeren: „You've come to piss, not to piss about, so have your piss 
and piss of out".
Mag het ook een vuisttekenmg zijn?

Uri Buitenhof

De effectën van cursus a zijn dus 
sterker dan de verschillende on
dervraagden - CEoCEok de voor
standers van cursus a! - hadden 
verwacht. Van der Molen zal wel 
een gelukkig man zijn.

Kunst onder water
Tien jaar geleden vervaardigde de 
kunstenaar Staakman in het kader 
van de zogenaamde iin-procents- 
régeling voor de Technische Ho
geschool van Twenthe een ophef
makend kunstwerk. Het betrof een 
groot metalen object dat in een vij
ver van een der hogeschoolsge- 
bouwen werd gelegd. Dan gaat het 
toch naar de bodem? zal de man in 
de Enschedese straat hebben ge
dacht. Maar Staakman had er goed 
over nagedacht. Met behulp van 
ingebouwde compressoren zou 
het object, bij een bepaalde weers
gesteldheid althans, aan de opper
vlakte komen. Een soort artistiek 
monster van Loch Ness, zo zou je 
het kunnen zien. In kringen van de 
TH - waar men niet helemaal on

deskundig op dit gebied is - werd 
er getwijfeld aan de haalbaarheid 
van Staakmans opzet. En jawel, het 
ding werd te water gelaten en is 
sindsdien nooit meer gezien. Of 
toch wel; in de mooie zomer van 
1982 viel de vijver bijna droog en 
toen zag men het gevaarte liggen. 
Maar voor de rest is het even zicht
baar als Atlantis.Populair is het 
kunstwerk nooit geweest. Dat wil 
nog niet zeggen dat het geen 
meesterwerk is, redeneerden twee 
docenten en twee studenten die in 
het gebouw bij de vijver domicile 
houden. Ze trokken de korte broek 
aan en stapten in de kano. Om on
herstelbare schade.te voorkomen, 
ontdeden ze het kunstwerk van slib 
en andere aantasting van de wan
den. Misschien zijn de komende 
generaties het viertal heel dank
baar voor hun aktie, misschien ook 
niet. Hoe dat zij, het THT Nieuws 
spreekt van 'een sympathiek eer
betoon’.

Studentenpiraat uit 
de lucht
Trans Studentenradio is een gees
teskind van de Utrechters Dick 
Speelpënning, student in de mas- 
sakommunikatie, en Jurriaan Vree-, 
burg, die natuurkunde studeert. In 
het begin waren de pretenties ge
ring: wat plaatjes draaien die bij de 
andere radiopiraten niet werden 
gedraaid. Maar gaandeweg ont
wikkelde Trans zich tot een vol
waardige zender - zij het nog 
steeds illegaal, natuurlijk. De pla
ten werden nu afgewisseld met 
nieuws, beschouwingen en een 
praatje door het hoofd van het Stu
dium Generale. Trans was ook van 
plan om de introduktiedagen met 
dagelijkse uitzendingen te begelei
den, maar daar was geld voor no
dig. En daarmee begonnen de pro
blemen. Jaap Zwitser, hoofd stu
dentenzaken, weigerde het subsi- 
dievoorstel van Trans te honoreren: 
vanwege de illegaliteit van de zen
der. De piraten besloten het hoger
op te zoeken. Daar, toonde men 
meer begrip. Het College van Be
stuur besloot - met de nodige voor
zichtigheid weliswaar - om de pira
ten de mogelijkheid te geven een 
onkostendeclaratie in te dienen. De 
piraten stelden vlug een begroting 
op. Omdat de ervaring hen had ge
leerd dat van het gedeclareerde 
bedrag slechts de helft werd uitbe
taald, vermenigvuldigden ze het 
bedrag met twee.'Groot was hun 
vreugde toen bleek dat ze het volle 
pond kregen uitbetaald - of eigen
lijk het dubbele pond. De piraten 
begonnen aan hun voorbereiding- 
Toen kwam het grootste landelijke 
ochtendblad in het geweer. De 
Utrechtse universiteit hield zich uit
gebreid met radiopiraterij onledig, 
schreeuwde het blad in vette let
ters over zes kolom (Observant 
heeft vijf kolom). Zoveel 'negatieve' 
publiciteit deed de piraat de das 
om. Het ministerie van de WVC 
meende zich genoodzaakt te zien 
om in aktie te komen en gad de Ra
dio Controle Dienst en justitie de 
opdracht een onderzoek in te stel
len. Om de apparatuur ter waarde 
van zo' n vierduizend gulden niet in 
gevaar te brengen, besloten de pi
raten hun uitzendingen voorlopig te 
staken. Het wachten en hopen is 
nu op een gunstiger wind.

(U-blad)

Vezel
Président Reagan had (of 
darmkanker. De hele wereld l

-.11

an he’ 
| ,"'eglek' 

"nisvei 
’ >er zi 

ierwj 
tiei

dat, dank zij een goedgeoliedj 
bliciteitsmachine. In de kril] 
waarin
Berkeley verkeert, wordt het1, 
van harte toegewenst. Presi' 
Reagan heeft van een bataljon 
dische adviseurs de raad 9e 
gen wat minder vet en wat me& 
zeis te eten. Da's goed V 
darmkanker, schijnt.
De hele wereld weet het, vak 
vet en die vezels. En de AM# 
nen weten het extra goed. DiA 
firma's die op de voedingsk 
opereren, weten het zelfs noS 
ter. Vezelcornflakes, vezelbist 
vezelmaagtabletten, vezen
nes en vezeldrankjes schiet# 
dens de advertentieblokken d 
over het scherm. Vezels zijn hd 
sprek van de dag. Als je nu f 
vezels vreet, krijg je vast en f 
de Gevreesde Ziekte. AmerW 
dus vezels. De vezelcornflak#, 
er zelfs in diverse varianten] 
gewoon fruit, tropisch fruit, 
of appel met kaneel. Volkoren] 
flakes van de heer Kellogg ® 
lekker in de markt.
Het Amerikaanse ontbijt blijf, .
om even bij stil te staan. Erzif niatjJK’ 
varianten. Allereerst de kom st. . ' 
riant. Daarbij bestaat het oen studiJr* 
voedsel voor het grootste ged( v()|„ 
uit een gigantische, liefst haM wikk>r'. 
bak bruin vocht. En hoevjd gailn'’’." 
Amerikanen bij hoog en laag & ilaartnt. 
ren dat het koffie is, weiger ik s 
geloven. Het is slappe, smakd v 
smerige bagger. Ik heb het I 
dat sommige Amerikanen d# loCns"' 
door hebben; maar hun oplO- riils,e_ '’ 
om er dan maar kaneel d#. onder T 
knikkeren komt me wel erg ? rijp . 1 
tesziek voor. Een afgeleide
van het koffie-ontbijt is het — 

.met-donutontbijt. Als u dad' 
‘donut te kennen als een weke.'
te oliebol, dan heeft u het mi# U
is erger. Druipend van het vet <
veel suiker, nog veel meer cd» 
en in luxe vormen met gesU# r zijn 
nootjes of hagelslag vlieg# tel|e 
vormloze bollen over de toom De te„e 
Mmm! re«hten
De tweede variant is de eer# inen . 
riant. Smacks, brags, corrw 
rice crispries, fruit & fibre. 11 
hoe ze ook mogen heten: g# s(e s°m 
met melk (slechts te koop pet' dente 
gallon, i.e. ongeveer twee g rs'teit 
goed in. De melk is overigeP tuu(>norn 
een bijna Nederlandse kwalHe Ce 1 Lir 
De derde versie is het „heet, ** a erd m 
vet "-dieet. Gebakken aard* LjntaHei 
ten, worsten, gebakken eiere' toni°un 
spek en een potje bier gaaf] cj ® Prak 
de nuchtere maag uitstekend. s ,r van 
een grote groep dikbebilde ƒ t. ® . ei 
woners Beetje ketchup erbij.1 nt,g p 
kan er weer even tegen W „r ait Li 
lunch. |flsepj°
De vierde variant, ten slott^. geve 
staat alleen bij een klein 0Jlij|°rtec* 
„healthnuts". Die rennen zid pi 
apezuur om de spulletjes v'°lJbu5st 's 
gezondheidsontbijt in huis te j5 S ”n; 
Maar wie eet er dan ook musM a ot 
hurt, volkorenbrood en een /1j‘ al g 
belegen kaas in dit land? Alled.^ff'  ̂
enkele gezondheidsfreak d<1als '■ 
en geld heeft om in zijn autetjjOn ( a,k 
stad en land af te racen om de nijF5et 
wenste in huis te halen. Jten , /el 
En ik. Help, mammie, stuur ens 
sje belegen Leidsel |v0'

Bericht uit BerM

eitsmachine. In de Kii'1 a 
in de gemiddelde studëf fyffl 
nlfsv vnrknert warrit het' ■

lev.
Ht‘< ni< 
stelsel 
middel, 
koord ■ 
*’et jaai 
UlO mi| 
voor b 
Sïholiei 
'alt op 
"ijsbeg 
jesdag

De afge 
man jn 
Vo,)r stc 
gen. || 
'""ar de 
k'osheic 
'"eer nr 
en v0oi 

loPen zi 
'erhand

ie
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